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1  ΣΑΝΤΟΡΙΝΗ: Καταγγελία για υπερχρεώσεις
τουριστών στο Νοσοκομείο

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 18 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Επιφάνεια: 116.7 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

► ► ΣΑΝΤΟΡΙΝΗ

Καταγγελία 
για υπερχρεώσεις 
τουριστών 
στο Νοσοκομείο
ΥΠΕΡΧΡΕΩΣΕΙΣ τουριστών για ιατρικές 
πράξεις στο Νοσοκομείο της Σαντορίνης 
καταγγέλλει η Πανελλήνια Ομοσπονδία Ερ
γαζομένων Δημόσιων Νοσοκομείων (ΠΟΕ- 
ΔΗΝ). Ενδεικτικό παράδειγμα που παραθέτει 
σε χθεσινή της ανακοίνωση είναι η αξονική 
εγκεφάλου, εξέταση που σε οποιοδήποτε 
άλλο νοσοκομείο του ΕΣΥ (Εθνικό Σύστημα 
Υγείας) χρεώνεται -για όσους δεν διαθέτουν 
ΑΜΚΑ- 71 ευρώ, με βάση το κρατικό τιμολό
γιο. «Στη Σαντορίνη ο Ευρωπαίος τουρίστας 
ή μετανάστης χωρίς ΑΜΚΑ χρεώνεται 150 
ευρώ και ο τουρίστας ή μετανάστης που 
κατάγεται από χώρα εκτός Ευρώπης 300 
ευρώ», αναφέρει η Ομοσπονδία, παραθέ
τοντας μάλιστα το τιμολόγιο ξένης επισκέ- 
πτριας. Προσθέτει, δε, ότι μία ακτινογραφία 
που σε δημόσιο νοσοκομείο ή στον ιδιωτικό 
τομέα κοστίζει 4 - 5 ευρώ στο Νοσοκομείο 
Σαντορίνης χρεώνεται... 40 ευρώ.

Μια πολύ... λακωνική απάντηση έδωσε 
στις καταγγελίες της ΠΟΕΔΗΝ το Γενικό 
Νοσοκομείο Θήρας. «Το γαρ πολύ της θλί- 
ψεως γεννά παραφροσύνη... Και πολύ χρόνο 
σπαταλήσαμε», αναφέρει η ανακοίνωση που 
εκδόθηκε από το γραφείο δημοσίων σχέ
σεων και επικοινωνίας του νοσηλευτικού 
ιδρύματος.
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1  Κερδοσκοπία εις βάρος των τουριστών
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Επιφάνεια: 104.79 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΑ ΓΙΑ ΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΣΑΝΤΟΡΙΝΗΣ

Κερδοσκοπία εις βάρος των τουριστών
ΜΙΑ ΞΕΧΩΡΙΣΤΗ - και ομολογουμένως άκρως 
ασυνήθιστη για τα δεδομένα του ΕΣΥ - τιμολο
γιακή πολιτική έχει υιοθετήσει το Νοσοκομείο 
Σαντορίνης, χρεώνοντας με τσουχτερές τιμές 
τους τουρίστες και τους μετανάστες που δεν 
έχουν ΑΜΚΑ.

«Το Νοσοκομείο Σαντορίνης, που εγκαινίασε 
ως δημόσιο στις 15 Ιουλίου 2016 ο κ. Τσίπρας 
και λειτουργεί ως ανώνυμη εταιρεία (ΑΕΜΥ ΑΕ), 
κερδοσκοπεί εις βάρος των τουριστών. Συνέταξε 
και εφαρμόζει τιμολόγιο παροχής υπηρεσιών αυ

θαίρετα, χωρίς να εφαρμόζει τα Προεδρικά Δια
τάγματα που ορίζουν το κρατικό τιμολόγιο αμοι
βών ιατρικών επισκέψεων και ιατρικών οδοντια
τρικών πράξεων για δημόσιο και ιδιωτικό τομέα» 
καταγγέλλει η Πανελλήνια Ομοσπονδία Εργα
ζομένων στα Δημόσια Νοσοκομεία (ΠΟΕΔΗΝ).

Μάλιστα, η Ομοσπονδία παραθέτει τιμολόγιο 
τουρίστριας από την Αυστραλία η οποία κατέ
βαλε για αξονική εγκεφάλου 300 ευρώ, όταν στα 
δημόσια νοσοκομεία χρεώνεται 71 ευρώ με βά
ση το ΠΔ 157/1991.
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1  Νοσοκομείο κερδοσκοπεί σε βάρος τουριστών;
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 25 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Επιφάνεια: 142.74 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Νοσοκομείο
κερδοσκοπεί

σεβάροε
τουριστών;

Καταγγελΐεβ-σοκ
για τη Σαντορίνη

ΠΑ ΚΕΡΔΟΣΚΟΠΙΑ εις 
βάρος των ξένων του
ριστών που διακομίζο
νται στο δημόσιο θε
ραπευτήριο και πλη
ρώνουν τέσσερις φο
ρές παραπάνω από το 
κρατικό τιμολόγιο τις 
εξετάσεις στις οποίες 
υποβάλλονται καταγ
γέλλει η Πανελλήνια 
Ομοσπονδία Εργαζο
μένων Δημοσίων Νο
σοκομείων το Νοσοκο
μείο Σαντορίνης.

Σύμφωνα με την 
ομοσπονδία, τουρί- 
στρια από την Αυστρα
λία χρεώθηκε την αξο
νική εγκεφάλου 300 
ευρώ, όταν σε ασθε
νείς που δεν διαθέ
τουν ΑΜΚΑ χρεώνε
ται 71 ευρώ, με βάση 
το Προεδρικό Διάταγ
μα 157/1991.

Επιπλέον, μία ακτι
νογραφία που κοστίζει 
4-5 ευρώ στο Νοσοκο
μείο Σαντορίνης χρεώ
νεται 40 ευρώ! «Το Νο
σοκομείο Σαντορίνης 
συνέταξε και εφαρμό
ζει τιμολόγιο παροχής 
υπηρεσιών αυθαίρε
τα, χωρίς να εφαρμό
ζει τα Προεδρικά Δια
τάγματα, που ορίζουν 
το κρατικό τιμολόγιο 
αμοιβών για δημό
σιο και ιδιωτικό τομέα» 
αναφέρει η ανακοίνω
ση της ΠΟΕΔΗΝ.

Τι απαντούν
Από την πλευρά της, η 
διοίκηση του νοσοκο
μείου απάντησε λακω
νικά: «Το γαρ της θλί- 
ψεως γεννά παραφρο
σύνη... Πολύ χρόνο 
σπαταλήσαμε».

Να σημειωθεί ότι 
για τους Ευρωπαίους 
ασφαλισμένους πολί
τες ισχύει ό,τι και για 
τους Ελληνες φορολο- 
γουμένους, αρκεί να 
έχουν μαζί τους την 
ευρωπαϊκή ασφαλι- 
σηκή κάρτα. Δηλαδή, 
δεν πληρώνουν και 
το νοσοκομείο στέλ
νει τις αποδείξεις στον 
ΕΟΠΥΥ.
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1  4 (popes ακριβότερεδ οι εξετάσει στο νοσοκομείο
Laviopivns

Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 19 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Επιφάνεια: 102.28 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

4 (popes ακριβότερεδ 
οι εξετάσει στο 
νοσοκομείο Laviopivns
Τη λειτουργία του νοσοκομείου Σαντορίνης με 
όρους ιδιωτικής μονάδας και όχι με τους 
όρους που διέπουν τα δημόσια νοσοκομεία 
της χώρας, κόντρα σε όλες τις διαβεβαιώσεις 
της κυβέρνησης, καταδεικνύουν οι νέες καταγ
γελίες της ΠΟΕΔΗΝ. «Το Νοσοκομείο Σαντο
ρίνης που εγκαινίασε ως Δημόσιο, 15 Ιουλίου 
2016 ο κος Τσίπρας και λειτουργεί ως Ανώνυ
μη Εταιρία, κερδοσκοπεί σε βάρος των τουρι
στών. Συνέταξε και εφαρμόζει τιμολόγιο 
παροχής υπηρεσιών αυθαίρετα χωρίς να 

| εφαρμόζει τα Προεδρικά Διατάγματα, που

ί
* ορίζουν το κρατικό τιμολόγιο αμοιβών Ιατρι

κών επισκέψεων και Ιατρικών οδοντιατρικών 
πράξεων για Δημόσιο και Ιδιωτικό Τομέα», 
αναφέρει η ΠΟΕΔΗΝ, συμπληρώνοντας ότι 

g «το Νοσοκομείο «δαγκώνει» τους τουρίστες 
| που επισκέπτονται το νησί με αυθαίρετες χρε- 
I ώσεις για παροχή υπηρεσιών Υγείας». Επικα- 
I λείται, μάλιστα, τιμολόγιο τουρίστριας, η οποία 

κατέβαλε για αξονική εγκεφάλου 300 ευρώ,
’ όπως επίσης 40 ευρώ για την εξέτασή της ως 

έκτακτο περιστατικό.
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1  ΣΗΜΕΡΑ ΨΗΦΙΖΕΤΑΙ... ΑΥΡΙΟ ΠΛΗΡΩΝΟΝΤΑΙ ΣΕ ΜΙΑ
ΟΣΗ

Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Επιφάνεια: 2482.2 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΟΛΗ Η ΤΡΟΠΟΛΟΓΙΑ 
ΓΙΑ ΤΑ ΕΙΔΙΚΑ ΜΙΙΒΟΛΟΓΙΑ

ΣΗΜΕΡΑ
ΨΗΦΙΖΕΤΑΙ...

ΑΥΡΙΟ
ΠΛΗΡΩΝΟΝΤΑΙ
ΣΕ ΜΙΑ ΔΟΣΗ

ΑΝΑΔΡΟΜΙΚΑ 
ΔΥΟ ΤΑΚΥΤΗΤΠΝ 
ΓΙΑ ΙΥΝΤΑΙIΟ ΥΧΟΥΙ
Μόνο ηλεκτρονικά 
θα υποβάλλονται οι 
αιτήσεις στον ΕΦΚΑ 
απάτη Δευτέρα

ΑΡΧΙΣΑΝ ΝΑ ΥΛΟΠΟΙΟΥΝΤΑΙ 
01 ΕΙΑΓΓΕΛΙΕΣ 

ΤΣΙΠΡή ΣΤΗ ΔΕΘ
Με ονομαστική ψηφοφορία 
γίνεται νόμος του κράτους 

< Η δαπάνη ανέρχεται σε 820 
εκατ. ευρώ, τα οποία θα δοθούν 
έως το τέλος του χρόνου · Πέρα 

από στρατιωτικούς, αστυνομικούς, 
γιατρούς, πανεπιστημιακούς, 

δικαστικούς ουμπεριλαμβάνονται 
και τα μέλη της ΚΟΑ, της ΚΟΘ 
και της Ορχήστρας της Λυρικής

►4-5
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1  ΣΗΜΕΡΑ ΨΗΦΙΖΕΤΑΙ... ΑΥΡΙΟ ΠΛΗΡΩΝΟΝΤΑΙ ΣΕ ΜΙΑ ΟΣΗ
Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Στην αιτιολογική
έκθεση αναλύο

νται οι ομάδες 
των δικαιούχων 
αλλά και τα δια
στήματα για τα 
οποία θα κατα

βληθούν αναδρο
μικά βάσει των 

σχετικών αποφά
σεων της Ολομέ

λειας του ΣτΕ

Council
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ΣΚΕΠΤΙΚΟ-ΚΛΕΙΔΙ 
ΓΙΑ ΛΙΕΚΛΙΚΗΣΕΙΣ
Μέσα από την αιτιολογική έκθεση των 
αναδρομικών που δίνονται στους συ
νταξιούχους των ειδικών μισθολογίων 
-επειδή η σύνταξή τους εξαρτιόταν από 
τους εν ενεργεία μισθούς- αναπτύσσε
ται στη χθεσινή τροπολογία ένα σκεπτι
κό που θα μπορούσε ενδεχομένως και 
να «δείχνει» τον δρόμο για τις διεκδι
κήσεις που εγείρονται από τον γενικό 
πληθυσμό των συνταξιούχων. Ειδικότε
ρα, στη χθεσινή αιτιολογική έκθεση 
αναφέρεται πως τον Μάιο του 2016 
προβλέφθηκε ότι οι ήδη καταβαλλόμε
νες κατά την έναρξη ισχύος του νόμου 
Κατρούγκαλου συντάξεις συνεχίζουν 
να καταβάλλονται στο ύψος που είχαν 
διαμορφωθεί στις 31 Δεκεμβρίου 2014. 
«Εισάγοντας την εν λόγω μη γνήσια πα
ραπομπή, ο νομοθέτης έλαβε ως ση
μείο αναφοράς τις συνταξιοδοτικές δια
τάξεις του Δημοσίου όπως ίσχυαν στις 
31/12/2014, αποκλειόμενης εφεξής κά
θε έμμεσης τροποποίησης του ύψους 
του καταβαλλόμενου ποσού λόγω με
ταγενέστερης τροποποίησης των δια
τάξεων στις οποίες παραπέμπει». Κατά 
την αιτιολογική, η πρόβλεψη αυτή εξυ
πηρετεί πρώτιστα λόγους δημοσίου 
συμφέροντος, οι οποίοι συνίστανται 
στη διασφάλιση της βιωσιμότητας του 
Ασφαλιστικού. Στη διάταξη άλλωστε 
αναφέρεται ρητά πως η καταβολή των 
αναδρομικών δεν επηρεάζει τον επα- 
νυπολογισμό και τα αναδρομικά δίνο
νται μέχρι το χρονικό σημείο υπαγωγής 
στον νόμο Κατρούγκαλου. 
iiiiiiniiii!iimiii!iii[!iii!]iiimiiiiiimii!iiiiniiiiiiiimiii!iimiii!iiii

Εφάπαξ καταβολή αναδρομικών 
έως το τέλος Δεκεμβρίου

Ψηφίζεται σήμερα η τροπολογία του υπουργείου Οικονομικών. Ο αριθμός των δικαιούχων 
υπολογίζεται σε περισσότερα από 250.000 άτομα και η δαπάνη ανέρχεται σε 820 εκατ. ευρώ

Tns
ΜΑΡΙΑΣ

ΛΙΛΙΟΠΟΥΛΟΥ
mliliopoulou@ethnos.gr Σ

την εφάπαξ καταβολή των αναδρομικών των 
δικαιούχων ένστολων, καθώς και όλων των 
υπόλοιπων κατηγοριών που ανήκουν στα ει
δικά μισθολόγια, θα προχωρήσει η κυβέρνηση, όπως 

αναφέρεται στη σχετική τροπολογία του υπουργείου 
Οικονομικών, η οποία αναμένεται να ψη
φιστεί σήμερα. Αν και στο κείμενο της 
τροπολογίας δεν προσδιορίζεται ο χρόνος 
της εφάπαξ καταβολής των αναδρομικών, 
αξιόπιστες πληροφορίες την τοποθετούν το αργότε
ρο έως το τέλος Δεκεμβρίου, όπως ανακοίνωσε ο 
πρωθυπουργός.
Βάσει του προγραμματισμού, η συγκεκριμένη τροπο
λογία κατατέθηκε χθες το βράδυ, ώστε να ακολουθή
σει ψήφιση-εξπρές προκειμένου να επισφραγιστεί 
άμεσα η έναρξη εφαρμογής των μέτρων που είχε εξαγ
γείλει ο πρωθυπουργός Αλέξης Τσίαρας κατά την ομι
λία του στη ΔΕΘ τον περασμένο Σεπτέμβριο. Η ιδιαί

τερη σημασία που δίνει η κυβέρνηση στην ψήφιση 
της τροπολογίας καταδεικνύεται και από το γεγονός 
πως έχει κληθεί το σύνολο της Κοινοβουλευτικής Ομά
δας του ΣΥΡΙΖΑ, δεδομένου ότι πρόκειται για το πρώ
το μέτρο που ψηφίζεται.

Στην πεντασέλιδη αιτιολογική έκθεση ανα
λύονται σε έξι άρθρα οι ομάδες των δικαι
ούχων, αλλά και τα διαστόματα γιατα οποία 
θα καταβληθούν αναδρομικά βάσει των 

σχετικών αποφάσεων της Ολομέλειας του Συμβουλί
ου της Επικρατείας. Αξίζει να σημειωθεί ότι ο αριθμός 
των δικαιούχων υπολογίζεται σε περισσότερα από 
250.000 άτομα, με την προκαλούμενη δαπάνη από 
την εφαρμογή των διατάξεων να ανέρχεται σε 820 
εκατ. ευρώ.
Συγκεκριμένα προβλέπεται η καταβολή εφάπαξ χρη
ματικού ποσού npos τα στελέχη των Ενόπλων Δυνά
μεων και των Σωμάτων Ασφαλείας, το ιατρικό προσω

πικό, τα μέλη ΔΕΠ των πανεπιστημίων της χώρας, τα 
μέλη ΕΠ των ΤΕΙ, τους δικαστικούς λειτουργούς και τα 
μέλη του κύριου προσωπικού του Νομικού Συμβουλί
ου του Κράτους, καθώς και τα μέλη του μόνιμου καλ
λιτεχνικού προσωπικού της Κρατικής Ορχήστρας Αθη
νών και Θεσσαλονίκης και της Ορχήστρας της Εθνικής 
Λυρικός Σκηνής. Ανάλογες προβλέψεις για την κατα
βολή αναδρομικών περιλαμβάνονται και για τους 
συνταξιούχους των συγκεκριμένων επαγγελματικών 
κλάδων.
Οπως επισημαίνεται στην αιτιολογική έκθεση, το κα
ταβαλλόμενο ποσό αντιστοιχεί στη διαφορά μεταξύ 
των μηνιαίων αποδοχών που θα δικαιούνταν να λά
βουν αυτές οι κατηγορίες προσωπικού με βάση τις 
ισχύουσες κατά την 31η Ιουλίου 2012 μισθολογικές 
διατάξεις, δηλαδή εάν δεν είχαν θεσπιστεί οι μισθο- 
λογικές ρυθμίσεις του Ν. 4093/2012 (Α’ 222), και των 
μηνιαίων αποδοχών που πράγματι τους κατεβλήθησαν

ΕΙΔΙΚΑ
ΜΙΣΘΟΛΟΓΙΑ
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1  ΣΗΜΕΡΑ ΨΗΦΙΖΕΤΑΙ... ΑΥΡΙΟ ΠΛΗΡΩΝΟΝΤΑΙ ΣΕ ΜΙΑ ΟΣΗ
Πηγή: ΕΘΝΟΣ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

σύμφωνα με τις διατάξεις του ν. 409 3/2012 και του ν. 
4307/2014 (Α’ 246).
Η περίοδος για την οποία θα πληρωθούν αναδρομικά 
ποικίλλει ανά κλάδο, καθώς ορίζεται από τις δικαστι
κές κρίσεις που αφορούν καθεμία από αυτές, ενώ με 
κοινές αποφάσεις των συναρμόδιων υπουργών θα 
καθορίζονται κατά περίπτωση ο χρόνος, η διαδικασία, 
οι προβλεπόμενες από τις κείμενες διατάξεις κρατή
σεις και κάθε άλλο αναγκαίο ζήτημα σχετικά με την 
καταβολή των αναδρομικών. Ξεκαθαρίζεται, πάντως, 
ότι οι προτεινόμενες ρυθμίσεις δεν επηρεάζουν το 
ύψος των τακτικών μηνιαίων αποδοχών ή των συντά
ξεων των συγκεκριμένων κατηγοριών προσωπικού, 
όπως αυτό προσδιορίστηκε από τις ισχύουσες από την 
1η Ιανουάριου 2017 νομοθετικές διατάξεις (Ν. 4472) 
ούτε το ύψος της προσωπικής διαφοράς αποδοχών. 
Αναλυτικά, σύμφωνα με τις προβλέψεις της τροπολο
γίας:
■ Στα στελέχη των Ενόπλων Δυνάμεων και της Ελλη
νικής Αστυνομίας, του Πυροσβεστικού Σώματος και 
του Λιμενικού Σώματος - Ελληνικής Ακτοφυλακής, 
και για όσο χρόνο αυτά ήταν εν ενεργεία κατά το χρο
νικό διάστημα από την 1η Αυγούστου 2012 έως και 
τις 31 Δεκεμβρίου 2016, καταβάλλεται εφάπαξ χρη
ματικό ποσό που αντιστοιχεί στο συγκεκριμένο χρο
νικό διάστημα.
■ Στους ιατρούς του ΕΣΥ, ιατρούς Δημόσιας Υγείας 
ΕΣΥ, επικουρικούς ιατρούς και ειδικευόμενους ιατρούς, 
και για όσο χρόνο αυτοί ήταν εν ενεργεία κατά το χρο
νικό διάστημα από τις 1Β Νοεμβρίου 2014 έως και τις 
31 Δεκεμβρίου 2016, καταβάλλεται, πληντης αποζη
μίωσης εφημεριών, εφάπαξ χρηματικό ποσό για το 
συγκεκριμένο χρονικό διάστημα.
■ Στα μέλη του Διδακτικού Ερευνητικού Προσωπικού 
(ΔΕΠ), του Ειδικού Εκπαιδευτικού Προσωπικού (ΕΕΠ) 
και του Εργαστηρι
ακού Διδακτικού 
Προσωπικού (ΕΔΙΠ) 
των Πανεπιστημίων 
και των ΤΕΙ, στο Εκ
παιδευτικό Προσω
πικό (ΕΠ) και το Εργαστηριακό Διδακτικό Προσωπικό 
(ΕΔΙΠ) της Ανώτατης Σχολής Παιδαγωγικής και Τεχνο
λογικής Εκπαίδευσης (ΑΣΠΑΙΤΕ), στα μέλη Διδακτικού 
Ερευνητικού Προσωπικού (ΔΕΠ) και του Ειδικού και 
Εργαστηριακού Διδακτικού Προσωπικού (ΕΕΔΙΠ) των 
Ανώτατων Στρατιωτικών Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων 
(ΑΣΕΙ), στα μέλη του Διδακτικού και Ειδικού Διδακτι
κού Προσωπικού των Ανώτατων Εκκλησιαστικών Ακα- 
δημιών (ΑΕΑ), στους ερευνητές και Ειδικούς Λειτουρ
γικούς Επιστήμονες (ΕΛΕ) των ερευνητικών κέντρων, 
ινστιτούτων και τεχνολογικών φορέων του άρθρου 
13α του Ν. 4310/2014 (Α’ 258), καθώς και των ερευ
νητικών κέντρωντης Ακαδημίας Αθηνών και του Ιδρύ
ματος Ιατροβιολογικών Ερευνών της Ακαδημίας Αθη
νών, καταβάλλεται εφάπαξ ποσό για το διάστημα από 
την 1η Ιανουάριου 2015 έως και τις 31 Δεκεμβρίου 
2016 (για όσο απ’ αυτό ήταν εν ενεργεία).
■ Στους δικαστικούς λειτουργούς και τα μέλη του κύ
ριου προσωπικού του Νομικού Συμβουλίου του Κρά
τους και για όσο χρόνο αυτοί ήταν εν ενεργεία κατά 
το χρονικό διάστημα από την 1 η Αυγούστου 2012 έως 
και τις 30 Ιουνίου 2014 καταβάλλεται εφάπαξ χρημα
τικό ποσό που αντιστοιχεί στο υπόλοιπο ήμισυ της 
διαφοράς αποδοχών που απορρέει από τις διατάξεις 
του νόμου 4270/2014.
■ Στα μέλη του μόνιμου καλλιτεχνικού προσωπικού 
της Κρατικής Ορχήστρας Αθηνών, της Κρατικής Ορχή
στρας Θεσσαλονίκης και της Ορχήστρας της Εθνικής 
Λυρικής Σκηνής θα καταβληθούν αναδρομικά για το 
χρονικό διάστημα από την 1η Ιανουάριου 2015 έως 
και τις 31 Δεκεμβρίου 2016.
■ Στους συνταξιούχους των κατηγοριών προσωπικού 
των παραπάνω κλάδων καταβάλλεται εφάπαξ χρημα
τικό ποσό για τα χρονικά διαστήματα που προβλέπο- 
νται ανά κλάδο. Το ποσό αντιστοιχεί στη διαφορά 
μεταξύ της μηνιαίας σύνταξης που θα δικαιούνταν να 
λάβουν εάν δεν είχαν μεσολαβήσει οι μισθολογικές 
διατάξεις του Ν. 4093/2012 και αυτής που, πράγματι, 
τους κατεβλήθη ·

Αρχίζει η εφαρμογή των 
μέτρων που είχε εξαγγείλει 
ο πρωθυπουργόβ από τη ΔΕΘ

ΑΠΕ-ΜΠΕ

Ο πρωθυπουργός, μιλώντας σε εκδήλωση της Πολεμικής Αεροπορίας, εξήγγειλε την επιστροφή των αναδρομικών 
ύψους 820 εκατομμυρίων ευρώ, στους ένστολους και όχι μόνο

ΑΛ. ΤΣΙΠΡΑΣ

Ζήτημα πολιτικής βούλησης η επιστροφή 
των περικοπών oious ένστολους

Π
ανηγυρικό χαρακτήρα προσ
δίδει η κυβέρνηση στη σημε
ρινή συζήτηση στη Βουλή, 
όπου ψηφίζεται -πιθανότατα με 

ονομαστική ψηφοφορία- το πρώτο 
θετικό δημοσιονομικό μέτρο μετά 
την έξοδο της χώρας από τα μνημό
νια.
Πρόκειται για ένα μέτρο με σαφή 
συμβολισμό, όπως είπε και ο ίδιος 
ο Αλέξης Τσίπρας μιλώντας σε εκ
δήλωση της Πολεμικής Αεροπορίας: 
για την επιστροφή των αναδρομικών 
ύψους 820 εκατομμυρίων ευρώ 
στους ένστολους και όχι μόνο. Οι 
αναδρομικές κρατήσεις έγιναν στα 
χρόνια των μνημονίων και θα κα
ταβληθούν σε ό,τι αφορά τους έν
στολους στο σύνολό τους μέχρι τα 
μέσα Δεκεμβρίου του τρέχοντος 
έτους.
Στη Βουλή θα βρίσκονται νωρίς το 
πρωί πολλά μέλη του Υπουργικού 
Συμβουλίου, ενδεχομένως και ο 
πρωθυπουργός, χωρίς να αποκλεί
εται η πιθανότητα η συνεδρίαση να 
μετατραπεί σε συζήτηση σε επίπεδο 
πολιτικών αρχηγών.
«Πρόκειται για ζήτημα πολιτικής 
βούλησης και όχι νομικής δέσμευ
σης» είπε ο πρωθυπουργός, διευ
κρινίζοντας ότι το μέτρο αφορά 
πανεπιστημιακούς, δικαστικούς 
λειτουργούς, γιατρούς, πυροσβέστες 
και τα στελέχη των Σωμάτων Ασφα
λείας. «Και φυσικά εκείνους και 
εκείνες που διαφυλάττουν καθημε
ρινά την εδαφική ακεραιότητα και 
υπερασπίζονται τα κυριαρχικά δι

καιώματα της χώρας», δηλαδή τους 
άνδρες και τις γυναίκες του Ελλη
νικού Στρατού, του Πολεμικού Ναυ
τικού και της Πολεμικής Αεροπορί
ας.
Ο Αλέξης Τσίπρας διευκρίνισε ότι 
η απόφαση της κυβέρνησης για 
επιστροφή των αναδρομικών δεν 
είναι ζήτημα συμμόρφωσης σε δι
καστικές αποφάσεις, αλλά ζήτημα 
πολιτικής βούλησης. Καθώς, ενώ 
υπήρξαν και άλλες σχετικές απο
φάσεις δικαστηρίωντα προηγούμε
να χρόνια, δεν υιοθετήθηκαν από 
προηγούμενες κυβερνήσεις.
Ο πρωθυπουργός διαβεβαίωσε ότι 
η κυβέρνηση θα άρει σταδιακά τις 
μεγάλες αδικίες που υπήρξαν τον 
καιρό των μνημονίων, «γιατί η οι
κονομία ανακάμπτει» και επιπλέον 
γιατί «η ανάκαμψη δημιουργεί για 
πρώτη φορά σε τέτοιο βαθμό δημο
σιονομικά περιθώρια». Πρόσθεσε 
πως η δικαιοσύνη θα επιστρέψει

στον τόπο μέσα από τη χρηστή δια
χείριση των δημοσιών οικονομικών, 
το κόψιμο της σπατάλης και την 
πάταξη της φοροασυλίας του πλού
του και τη σύγκρουση με το καθε
στώς της διαπλοκής και της διαφθο
ράς.
Την ίδια ώρα, η κυβέρνηση επιβε
βαιώνει ότι μετά την «απελευθέρω

ση» 10.000 θέσεων στον δημόσιο 
τομέα, στη βάση της ιστορικής συμ
φωνίας Πολιτείας - Εκκλησίας που 
προβλέπει τον τερματισμό της μι
σθοδοσίας των κληρικών από το 
κράτος, θα γίνει σταδιακά αντίστοι
χος αριθμός προσλήψεων.
Γία την ακρίβεια, με βάση όσα είπε 
χθες ο κυβερνητικός εκπρόσωπος 
Δημήτρης Τζανακόπουλος, θα ισχύ- 
σει η συμφωνία με τους θεσμούς, 
ότι δηλαδή για κάθε αποχώρηση 
από τον δημόσιο τομέα θα υπάρχει 
μία πρόσληψη, συνεπώς τα επόμε
να χρόνια -από το 2020 και έπειτα- 
οι 10.000 θέσεις που θα μείνουν 
κενές θα πληρωθούν. Οι προσλήψεις 
δεν θα ξεκινήσουν το 2019 διότι 
δεν υπάρχει επαρκής δημοσιονο
μικός χώρος, ωστόσο θα αφορούν 
γιατρούς, εκπαιδευτικούς ή οποιεσ- 
δήποτε άλλες ανάγκες κρίνει η κυ
βέρνηση για την κάλυψη των κοι
νωνικών απαιτήσεων.

Παρ’ όλα αυτά, 
και εντός του 
2019 θα γίνουν 
προσλήψεις 
στον δημόσιο 
τομέα. Η κυβέρ

νηση θα προχωρήσει σε μονιμοποι
ήσεις των απασχολούμενων στο 
πρόγραμμα «Βοήθεια στο σπίτι» και 
σε προσλήψεις 4.500 εκπαιδευτικών 
για την Ειδική Αγωγή. Επίσης, προ
γραμματίζονται προσλήψεις και 
γιατρών του ΕΣΥ.

ΒΟΥΛΑ ΚΕΧΑΓΙΑ

Μετά την ιστορική συμφωνία Κρά- 
xous - Εκκλησίας, ανοίγει ο δρόμος 
για 10.000 προσλήψεκ στο Δημόσιο
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1  Ο ΕΦΚΑ ΙΚΑΙΩΝΕΙ 550 συνταξιούχους
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,22 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Επιφάνεια: 999.36 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΟ ΤΙ ΑΝΑΦΕΡΕΙ ΕΜΠΙΣΤΕΥΤΙΚΟ 
ΣΗΜΕΙΩΜΑ ΤΟΥ ΤΑΜΕΙΟΥ ΠΡΟΣ ΤΟ ΥΠ. ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Ο ΕΦΚΑ ΔΙΚΑΙΩΝΕ*
550 συνταξιούχοι^ Β|
ΕΓΓΡΑΦΟ - ΒΟΜΒΑ για «την υλοποίηση και εκτέλεση» 
δικαστικών αποφάσεων. Στα 17,3 εκατ. € οι επιστροφές
με μέσο ποσό 25.000 € στον καθένα

ν.
Ι t

v.
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1  Ο ΕΦΚΑ ΙΚΑΙΩΝΕΙ 550 συνταξιούχους
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,22 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

ΕΓΓΡΑΦΟ ΤΟΥ ΕΦΚΑ ΓΙΑ ΤΑ ΕΙΔΙΚΑ ΜΙΣΘΟΛΟΓΙΑ ΠΟΥ ΔΙΚΑΙΩΘΗΚΑΝ ΣΤΟ ΕΛΕΓΚΤΙΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ

Πληρώνουν
αναδρομικά 
σε 550
συνταξιούχουβ

ΕΝ!ϊΜΚΗΠ'*ΚΟ ~

”’“lSSfSiiss

ουρούν^»ιρο«ς ^rV ^ > ^

Π
ληρωμές αναδρομικών 
ετοιμάζεται να κάνει ο 
ΕΦΚΑ για συνταξιούχους 
ειδικών μισθολογίων, γιατρών, και 

πανεπιστημιακών, που έχουν τελε
σίδικα δικαιωθεί με προσφυγές τους 
από ίο Ελεγκτικό Συνέδριο για την 
επιστροφή των μειώσεων που είχαν 
στις συντάξεις τους μετά την ανα
προσαρμογή των αποδοχών τους με 
το νόμο 4093/2012.

Εγγραφο - ντοκουμέντο που απο
καλύπτει σήμερα ο Ελεύθερος Τύ
πος, και ίο οποίο απευθύνεται σιις 
1 2/9/201 8 προς ιον υφυπουργό 
Κοινωνικής Ασφάλισης Τάσο Πε- 
τρόπουλο, αναφέρει ότι η υπηρεσία 
συντάξεων του ΕΦΚΑ - Δημοσίου 
«βρίσκεται σε συνεργασία με τη Γε
νική Γραμματεία Πληροφοριακών 
Συστημάτων για την υλοποίηση- 
εκτέλεση ίων δικαστικών αποφά
σεων που αφορούν συνταξιούχους 
γιατρούς ΕΣΥ και μέλη ΔΕΠ».

Ποιους αφορά
Στην πράξη θα πληρωθούν αναδρο
μικά με δικαστικές αποφάσεις που 
αφορούν εν προκειμένω προσφυγές 
συνταξιούχων του Δημοσίου!

Οι προς εκτέλεση αποφάσεις 
αφορούν 550 δικαιωθένιες (230 
συνταξιούχους πανεπιστημιακούς 
και 320 γιατρούς του ΕΣΥ), με επι
στροφές αναδρομικών ύψους 13,7 
εκαι. ευρώ (5,5 εκατ. ευρώ και 8,2 
εκατ. ευρώ αντίστοιχα). Κατά μέσο 
όρο, αντιστοιχεί ποσό 25.000 ευρώ 
στον καθένα.

Η εκτέλεση των αποφάσεων και 
η πληρωμή ίων αναδρομικών είναι 
ζήτημα χρόνου καθώς το μόνο που 
απομένει είναι να πιστοποιηθεί από 
τη Γενική Γραμματεία Πληροφορια
κών Συστημάτων (ΓΓΠΣ) αν οι 550 
συνταξιούχοι έχουν τυχόν οφειλές 
στην εφορία, ώστε, σε περίπτωση 
χρεών, το ποσό ίων οφειλών να 
αφαιρεθεί από τα αναδρομικά. Αυτό 
άλλωστε λέει και το έγγραφο-βόμβα 
που ανοίγει ουσιαστικά το δρόμο για 
επιστροφές και σε άλλες κατηγορίες 
συνταξιούχων του Δημοσίου με απο
φάσεις του Ελεγκτικού Συνεδρίου.

Παρόμοιες ενέργειες για επιστρο
φές αναδρομικών μειά από πιστο
ποίηση μη οφειλής από τη ΓΓΠΣ

ΓΙΝ. ΚΩΣΤΑΣ ΚΑΤΙΚΟΣ
|__ | kkatikos@e-typos.com

έχουν γίνει και για απόστρατους, οι 
οποίοι επίσης δικαιώθηκαν από ίο 
Ελεγκτικό Συνέδριο με αναδρομικά 
συντάξεων από τις μειώσεις που 
είχαν με βάση ιις αναπροσαρμογές 
που έγιναν στις αποδοχές των εν 
ενεργεία στρατιωτικών με ίο νόμο 
4093/2012.

Ειδικά για τους εν ενεργεία και 
συνταξιούχους στρατιωτικούς, το 
50% από τις εν λόγω μειώσεις 
αποκαταστάθηκε από το 2014 και 
μετά, και τα οφειλόμενα αναδρομικά 
που αφορούσαν στο διάστημα από 
1 ης/8/2012 ως και το 2014 δόθη
καν σε 36 δόσεις από την κυβέρνηση 
της Ν.Δ. με το νόμο 4307/2014. Ο 
λόγος που έγινε η αναπροσαρμογή 
ήταν γιατί το ΣτΕ είχε κρίνει τις μει
ώσεις αντισυνταγματικές το 2014. 
Οι προσφυγές όμως που έγιναν στο

«Πακέτο»
13,7 εκατ. ευρώ για 
πανεπιστημιακοί^ 
και γιατρούε.
Zus 25.000 ευρώ 
η μέση επιστροφή

---------- Μ-----
Ελεγκτικό Συνέδριο αφορούν στην 
επιστροφή του συνόλου ίων μειώ
σεων και όχι μόνον του 50%.

Για τους γιατρούς του ΕΣΥ όμως, 
όπως και ιούς πανεπιστημιακούς, 
δεν είχαν δοθεί αναδρομικά γιατί 
δεν είχαν κριθεί οι μειώσεις αντισυ
νταγματικές. Οσοι προσέφυγαν στο 
Ελεγκτικό Συνέδριο όμως τις κέρδι
σαν και τώρα ο ΕΦΚΑ υποχρεώνεται 
να εφαρμόσει τις αποφάσεις, διότι σε 
αντίθετη περίπτωση κινδυνεύουν να 
τιμωρηθούν με αγωγές οι υπάλληλοι 
που έχουν την ευθύνη εκτέλεσης των 
εν λόγω αποφάσεων.

Το έγγραφο του ΕΦΚΑ, με το οποίο 
ενημερώθηκε ήδη από 12/9/2018 ο 
υφυπουργός Κοινωνικής Ασφάλισης 
Τάσος Πετρόπουλος ότι θα προχω
ρήσει η εκτέλεση των αποφάσεων 
του Ελεγκτικού Συνεδρίου για τα

αναδρομικά 550 συνταξιούχων 
γιατρών ίου ΕΣΥ και μελών ΔΕΠ, 
σημαίνει ότι το Δημόσιο αποφάσισε 
να συμμορφωθεί με δικαστικές απο
φάσεις, χωρίς να εξαντλήσει άλλα 
ένδικα μέσα.

Η πληρωμή ίων αναδρομικών, 
σύμφωνα με τις αποφάσεις αυτές, 
πιάνει την περίοδο από 1 ης/8/2012 
μέχρι σήμερα, δηλαδή σχεδόν μια 
εξαετία, καθώς οι συνταξιούχοι των 
εν λόγω ειδικών μισθολογίων δεν 
είχαν πάρει πίσω ίο 50% της μεί
ωσης που δόθηκε στους ένστολους 
το 2014.

Υπουργικές αποφάσεις
Την ίδια στιγμή, η κυβέρνηση λέει 
ότι θα επιστρέφει αναδρομικά που 
οφείλει από τις αντισυνταγματι
κές μειώσεις που έχουν όλοι όσοι 
εντάσσονται στα ειδικά μισθολόγια, 
πλην όμως η σχετική τροπολογία 
-που πήγε χθες στη Βουλή- αναφέ- 
ρεται σε ημερομηνίες επιστροφών 
μόνον για τους εν ενεργεία, ενώ 
τα αναδρομικά συνταξιούχων ειδι
κών μισθολογίων παραπέμπονται 
σε υπουργικές αποφάσεις. Οσοι 
δικαιώθηκαν ήδη από το Ελεγκτικό 
Συνέδριο θα πάρουν τα αναδρομικά 
τους, πιο γρήγορα και στο ακέραιο,

Διγλωσσία για 
ns επιστροφέ$.
Βάζουν στον πάγο 
μέχρι νεωτέρα$ 
tis αποφάσεΐ5 
για ία άλλα Ταμεία

-----------Ί—
δηλαδή από 1 ης/8/2012 και μειά, 
όπως αναφέρεται στο έγγραφο - 
ντοκουμέντο που αποκαλύπτει σή
μερα ο «Ε.Τ.». Αξίζει να σημειωθεί 
ότι στο έγγραφο αυτό δεν υπήρξε 
άρνηση, ούτε άλλη απάντηση από 
το υπουργείο Εργασίας, και μάλιστα 
η εκτέλεση των αποφάσεων αυτών 
δεν συνδυάζεται και δεν επηρεάζει 
οποιαδήποτε νομοθετική ρύθμιση 
ή υπουργική απόφαση έρθει στο 
επόμενο διάστημα για τη συνολική 
αντιμετώπιση του ζητήματος.

Από το 2019
Σε κάθε περίπτωση, οι πληρωμές συ
ντάξεων στο τέλος Νοεμβρίου δεν θα 
έχουν αναδρομικά για τους συντα
ξιούχους των ειδικών μισθολογίων 
και είναι πιθανό να μη δουν τίποτε 
ούτε στην πληρωμή του Δεκεμβρίου,

καθώς θα χρειαστεί πρώτα να κα
θοριστούν τα ποσά και στη συνέχεια 
να πάρει ο καθένας αυτά που ίου 
αναλογούν με βάση τις υπουργικές 
αποφάσεις στις οποίες παραπέμπει 
η σχετική τροπολογία την καταβολή 
των διαφορών στους συνταξιούχους 
των ειδικών μισθολογίων.

Η πρόθεση του ΕΦΚΑ, όπως απο- 
τυπώνεται σε επίσημο έγγραφο, να 
συμμορφωθεί με τις αποφάσεις του 
Ελεγκτικού Συνεδρίου για τα ανα
δρομικά 550 συνταξιούχων αλλάζει 
τα δεδομένα σε όλο το ζήτημα των 
αναδρομικών, καθώς είναι ξεκάθαρο 
ότι, ανεξάρτητα από τις κυβερνητικές 
προθέσεις, όποιοι προσφεύγουν δι
καστικά, είτε στα Πρωτοδικεία, όπως 
οι συνταξιούχοι του ιδιωτικού τομέα, 
είτε στο Ελεγκτικό Συνέδριο όπως 
οι συνταξιούχοι του Δημοσίου, πλη
ρώνονται τις επιστροφές τους αργά 
ή γρήγορα.

Κλείνει το... γκισέ
Εν τω μεταξύ ο ΕΦΚΑ ανακοίνωσε 
χθες ότι από την επόμενη Τρίτη (13 
Νοεμβρίου) δεν θα δέχεται έντυπες 
αιτήσεις από τους συνταξιούχους για 
τα αναδρομικά των νόμων 4051 και 
4093 και η υποβολή θα γίνεται στο 
εξής μόνο ηλεκτρονικά. ■
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1  Εφάπαξ επιστροφή 820 εκατ. σε 280.000 υπαλλήλους
ειδικών μισθολογίων

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,21-22 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Επιφάνεια: 721.21 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΝΑΔΡΟΜΙΚΑ

Κατατέθηκε χθες στη Βουλή, 
και αναμένεται να ψηφιστεί 
σήμερα, η τροπολογία για την 
επιστροφή των αναδρομικών 
στους ένστολους και στα 
ειδικά μισθολόγια. Τα 
αναδρομικά, συνολικού 
ύψους 820 εκατ. ευρώ, θα 
καταβληθούν στο σύνολό 
τους έως τα μέσα 
Δεκεμβρίου.

Σελ. 22

Επιστροφή 820 εκατ. σε ειδικά μισθολόγια

Με τον μισθό του Δεκεμβρίου θα καταβληθούν ία αναδρομικά που επιδίκασε με απόφασή ίου το ΣχΕ σε 
περίπου 280.000 στρατιωτικούς, αστυνομικούς, λιμενικούς, πυροσβέστες, γιατρούς του ΕΣΥ, πανεπιστη
μιακούς και δικαστικούς. Τα αναδρομικά που θα επιστραφούν ανέρχονται στο ποσό των 820 εκατ. ευρώ και 
βαρύνουν τον φετινό προϋπολογισμό (κονδύλι υπό κατανομή), ενώ η μερίδα του λέονχος, περίπου 500 
εκατ. ευρώ, πηγαίνει στους ένστολους. Σελ. 22
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1  Εφάπαξ επιστροφή 820 εκατ. σε 280.000 υπαλλήλους ειδικών
μισθολογίων

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,21-22 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Εφάπαξ επιστροφή 820 εκατ. 
σε 280.000 υπαλλήλους 
ειδικών μισθολογίων
Του ΠΡΟΚΟΠΗ ΧΑΤΖΗΝΙΚΟΛΔΟΥ

Με χον μισθόχου Δεκεμβρίου, κατά 
πάσα πιθανότητα, περίπου 280.000 
στρατιωτικοί, αστυνομικοί, λιμε
νικοί, πυροσβέστες, γιατροί του 
ΕΣΥ, πανεπιστημιακοί και δικα
στικοί θα δουν στον τραπεζικό 
λογαριασμό τους και τα αναδρο
μικά που δικαιούνται με βάση τις 
αποφάσεις του Συμβουλίου της 
Επικράτειας.

Τα αναδρομικά που θα επιστρα- 
φούν ανέρχονται στο ποσό των 
820 εκατ. ευρώ και βαρύνουν τον 
φετινό προϋπολογισμό (κονδύλι 
υπό κατανομή), ενώ η μερίδα του 
λέοντας περίπου 500 εκατ. ευρώ 
πηγαίνει στους ένστολους.

Με την τροπολογία ορίζεται 
ρητώς ότι σε καμία περίπτωση 
δεν επηρεάζεται το ύψος των τα
κτικών μηνιαίων αποδοχών των 
υπαλλήλων, καθώς από την 1η 
Ιανουάριου 2017 εφαρμόστηκε 
τα νέο μισθολόγιο.

Η περίοδος για την οποία θα κα
ταβληθούν τα ποσά διαφέρει ανά
λογα με τον κλάδο αλλά και με το 
περιεχόμενο των δικαστικών απο
φάσεων που αφορούν καθεμία από 
αυτές. Αν και στο νομοσχέδιο δεν 
ορίζεται ο χρόνος επιστροφής των 
ποσών, πληροφορίες αναφέρουν 
ότι το υπουργείο Οικονομικών έχει 
δρομολογήσει την καταβολή τους 
με το μισθό του Δεκεμβρίου.

Οι διατάξεις του νομοσχεδίου 
προβλέπουν:

1. Ενστολοι. Στα στελέχη των 
Ενόπλων Δυνάμεων, της Αστυνο
μίας, του Πυροσβεστικού Σώματος 
και του Λιμενικού Σώματος - Ελ
ληνικής Ακτοφυλακής καταβάλ
λονται εφάπαξ αποδοχές, κατά το 
χρονικό διάστημα από 1-8-2012 
έως και 31-12-2016, ποσό που αν
τιστοιχεί στη διαφορά μεταξύ των 
αποδοχών που ελάμβαναν την 31η 
Ιουλίου 2012 με βάση τις τότες 
ισχύουσες μισθολογικές διατάξεις 
και των αποδοχών που πράγματι 
κατεβλήθησαν σύμφωνα με τον 
νόμο 4307/2014. Οι αποδοχές αυτές 
καταβάλλονται για το χρονικό διά
στημα από την 1η Αυγούστου 2012 
έως και 31 Δεκεμβρίου 2016. Με 
κοινή απόφαση των υπουργών Οι
κονομικών, Εθνικής Αμυνας, Προ
στασίας του Πολίτη και Ναυτιλίας 
καθορίζονται ο χρόνος, η διαδι
κασία και κάθε άλλο αναγκαίο ζή
τημα σχετικά με την καταβολή 
της διαφοράς των αποδοχών που 
προκύπτουν

2. Γιατροί ίου ΕΣΥ. Στους ιατρούς 
του ΕΣΥ, ιατρούς δημόσιας υγείας 
ΕΣΥ, επικουρικούς ιατρούς και ει
δικευόμενους ιατρούς καταβάλ
λεται, πλην της αποζημίωσης εφη
μεριών, εφάπαξ χρηματικό ποσό 
που αντιστοιχεί στη διαφορά με
ταξύ των αποδοχών που ελάμβα
ναν την 31η Ιουλίου 2012 με βάση 
τις τότε ισχύουσες μισθολογικές 
διατάξεις και των αποδοχών που 
πράγματι τους κατεβληθησαν σύμ
φωνα με τονν.4093/2012. Οι απο
δοχές αυτές καταβάλλονται για το 
χρονικό διάστημα από 13 Νοεμ

βρίου 2014 έως 31 Δεκεμβρίου 
2016. Ο χρόνος, η διαδικασία και 
κάθε άλλο αναγκαίο ζήτημα σχε
τικά με την καταβολή των ανα
δρομικών θα καθοριστούν με κοινή 
απόφαση των υπουργών Οικονο
μικών και Υγείας. Το νομοσχέδιο 
ορίζει ρητά ότι δεν επηρεάζεται 
το ύψος των τακτικών μηνιαίων 
αποδοχών των γιατρών του ΕΣΥ.

3. Πανεπιστημιακοί. Στα μέλη Δι
δακτικού και Ερευνητικού Προ
σωπικού (ΔΕΠ) των πανεπιστη
μίων καταβάλλεται εφάπαξ χρη
ματικό ποσό που αντιστοιχεί στη 
διαφορά μεταξύ των μηνιαίων 
αποδοχών που θα δικαιούνταν 
να λάβουν με βάση τις ισχύουσες 
κατά την 31η Ιουλίου 2012 μισθο- 
λογικές διατάξεις.

Οι αποδοχές αυτές καταβάλλον
ται για το χρονικό διάστημα από 
1ης Ιανουάριου 2015 έως 31 Δε
κεμβρίου 2016

4. Δικαστικοί. Για τους δικαστι
κούς λειτουργούς προβλέπεται

Τα ποσά αναμένεται 
να δοθούν με τον μισθό 
του Δεκεμβρίου.

ότι με κοινή απόφαση των υπουρ
γών Οικονομικών και Δικαιοσύνης 
θα καθοριστούν ο χρόνος και η 
διαδικασία καταβολής του υπο
λοίπου της διαφοράς αποδοχών 
για το χρονικό διάστημα από 1ης 
Αυγούστου 2012 έως και 30 Ιου
νίου 2014 (ν.4270/2014). Η ρύθ
μιση αφορά τους εν ενεργεία δι
καστικούς λειτουργούς και τα 
μέλη του κύριου προσωπικού του 
Νομικού Συμβουλίου του Κράτους 
όλων των βαθμιδών και όσων εξ 
αυτών συνταξιοδοτήθηκαν το εν 
λόγω χρονικό διάστημα.

5. Συνταξιούχοι. Στους συνταξι
ούχους των συγκεκριμένων κα
τηγοριών καταβάλλεται εφάπαξ 
χρηματικό ποσό που αντιστοιχεί 
στη διαφορά της μηνιαίας σύν
ταξης που θα δικαιούνταν να λά
βουν αν είχαν μεσολαβήσει οι μι- 
σθολογικές διατάξεις του ν. 
4093/2012 και αυτή που πράγματι 
του κατεβλήθη. Ο χρόνος και η 
διαδικασία για την επιστροφή των 
ποσών θα καθοριστούν με κοινή 
απόφαση των υπουργών Οικονο
μικών και Εργασίας.

6. Κρατική Ορχήστρα. Στα μέλη 
του μόνιμου καλλιτεχνικού προ
σωπικού της Κρατικής Ορχή
στρας Αθηνών, Θεσσαλονίκης 
και της Ορχήστρας της Εθνικής 
Λυρική Σκηνής και για όσο χρο
νικό διάστημα αυτά ήταν εν ενερ- 
γεία και συγκεκριμένα κατά το 
χρονικό διάστημα από 1ης Ια
νουάριου 2015 έως και 31 Δεκεμ
βρίου 2016 καταβάλλεται εφάπαξ 
χρηματικό ποσό που αντιστοιχεί 
στη διαφορά μεταξύ των μηνιαίων 
αποδοχών που θα δικαιούνται 
να λάβουν με βάση τις ισχύουσες 
κατά την 31η Ιουλίου 2012 μι- 
σθολογικές διατάξεις.
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1  Αυξήθηκε κατά 13,6% το μέσο κόστος των
αποζημιώσεων για νοσήλια σε 6 χρόνια

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 22 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Επιφάνεια: 422.4 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αυξήθηκε κατά 13,6% το μέσο κόστος των αποζημιώσεων για νοσήλια σε 6 χρόνια
Της ΕΥΓΕΝΙΑΣ ΤΖΩΡΤΖΗ

Αύξηση κατά 13,6% εμφάνισε το μέ
σο κόστος των αποζημιώσεων που 
πληρωσανοι ασφαλιστικές εταιρείες 
για νοσηλεία σε ιδιωτικές κλινικές 
τηνπερίοδο 2011-2017, διαμορφώ
νοντας το μέσο κόστος ζημίας από 
τις 2.920 ευρώ στις 3.318 ευρώ. Η 
αύξηση αυτή εντοπίζεται στα νο
σοκομειακά προγράμματα ισόβιας 
κάλυψης και, σύμφωνα με εκτιμή
σεις της αγοράς, δημιουργεί προ
ϋποθέσεις για άνοδο των ασφαλί
στρων στον κλάδο υγείας σε ποσο
στό περίπου έως και 5% για το επό
μενο έτος. Τα στοιχεία για την αύ
ξηση του μέσου κόστους των απο
ζημιώσεων προκύπτουν από τη με
λέτη που παρουσίασε χθες ο γενικός 
διευθυντής του ΙΟΒΕ Νίκος Βέττας 
και ο πρόεδρος της Ενωσης Ασφα
λιστικών Εταιρειών Αλ. Σαρρηγε- 
ωργίου, για τις αποζημιώσεις που 
κατέβαλε ο ασφαλιστικός κλάδος 
για νοσοκομειακά προγράμματα

Η άνοδος είναι αποτέλε
σμα κυρίως της ενσω
μάτωσης στην ιατρική 
πρακτική των τεχνολο
γικών εξελίξεων.

μακροχρόνιας διάρκειας την επίμαχη 
περίοδο. Πρόκειται για τα προγράμ
ματα ισόβιας κάλυψης τα οποία κυ
ριάρχησαν τις δεκαετίες πριν από 
το 2010 και σταδιακά εγκαταλείπον- 
ται από την ασφαλιστική αγορά, η 
οποία στρέφεται σε ετήσια προγράμ
ματα. Τα ετησίως ανανεούμενα προ
γράμματα λειτουργούν σχεδόν από 
μηδενική βάση και δεν συνοδεύονται 
με δέσμευση της εταιρείας για ισόβια 
κάλυψη του ασφαλισμένου.

Η άνοδος του κόστους υγείας 
είναι αποτέλεσμα κυρίως της εν
σωμάτωσης στην ιατρική πρακτική 
των τεχνολογικών εξελίξεων με την

Αποζημιώσεις υγείας
2011 2017

Πλήθος ασφαλισμένων 711.387 404.273

Πλήθος ζημιών 101.094 66.632

Συνολικά ποσά αποζημιώσεων 
(εκαι. ευρώ) 295 221

Μέσο κόστος ζημίας (ευρώ) 2.920 3.318

Ενιαίος Δείκτης Υγείας 100,0 145,2

Ενιαίος Δείκτης Υγείας 
(χωρίς χην επίδραση της ηλικίας) 100,0 113,3

Δείκτης Υγείας ΕΛΣΤΑΤ 100,0 97,3

Γενικός Δείκτης
Τιμών Καταναλωτή 100,0 105,5
ΠΗΓΗ: ΙΟΒΕ

Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ

εισαγωγή μεθόδων όπως η ρομπο
τική, που είναι εντάσεως κεφαλαίου. 
Οι μέθοδοι αυτοί οδηγούν σε απο
τελεσματικότερες μεθόδους θερα
πείας, αλλά προϋποθέτουν υψηλές 
επενδύσεις από την πλευ ρά των νο
σοκομείων και φυσικά δαπανών 
από την πλευρά των ασφαλιστικών. 
Βασικής λόγος επίσης για την άνοδο 
του κόστους των συγκεκριμένων 
προγραμμάτων είναι η ωρίμανση 
του συγκεκριμένου χαρτοφυλακίου, 
μεγάλο τμήμα των ασφαλισμένων 
του οποίου είναι άτομα μέσης ηλι
κίας, που όπως είναι φυσικό ασθε
νούν περισσότερο.

Η βασική αιτία που εγκαταλεί- 
πονται σταδιακά τα συγκεκριμένα 
προγράμματα συνδέεται με την αδυ
ναμία του κλάδου να τα τιμολογήσει 
σωστά και να εφαρμόσει τις ανα
γκαίες αυξήσεις. Οι απαγορευτικές 
νομοθετικές διατάξεις, που δεν επέ
τρεπαν στις εταιρείες να τιμολογή
σουν τα προϊόντα αυτά με βάση το 
κόστος αποζημιώσεων, στηρίχθηκαν

σε λανθασμένους υπολογισμούς με 
βάση τον δείκτη τιμών υγείας που 
συντάσσει η ΕΛΣΤΑΤ. Οπως προ- 
κήπτει από την ανάλυση του ΙΟΒΕ, 
ο σχετικός δείκτης δεν λαμβάνει 
υπόψη τη μεταβλητότητα του όγκου 
κατανάλωσης των ιατρικών υπηρε
σιών, δεν κάνει διάκριση μεταξύ 
ιδιωτικών και δημόσιων νοσοκο
μείων και βασίζεται σε ειδική δειγ
ματοληψία προϊόντων και υπηρε
σιών που συχνά δεν καλύπτονται 
από την ιδιωτική ασφάλιση.

Για την πιο αξιόπιστη παρακολού
θηση της εξέλιξης του κόστους απο
ζημιώσεων ασφαλιστικών νοσοκο
μειακών προγραμμάτων, το ΙΟΒΕ 
ανέπτυξε μεθοδολογία ειδικών δει
κτών, όπως ο Ενιαίος Δείκτης Υγείας 
(ΕΔΥ), ο οποίος με βάση την ίδια 
ανάλυση διαγράφει την τελευταία 
7ετία έντονα ανοδική πορεία και 
συγκεκριμένα κατά 45,2%, ενώ προ
σαρμοσμένος χωρίς την επίδραση 
της γήρανσης των ασφαλισμένων, 
η άνοδος διαμορφώνεται στο 13,3%.
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1  Πώς θα δοθούν τα αναδρομικά σε δημόσιους
λειτουργούς

Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Επιφάνεια: 446.58 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πώς θα δοθούν 
τα αναδρομικά 
σε δημόσιους 
λειτουργούς
Στη Βουλή η τροπολογία

Την καταβολή ακαθάριστων 
ποσών αναδρομικών συνολικού 
ύψους 1,4 δισ. ευρώ και καθα
ρών ποσών συνολικού ύψους 
820 εκατ. ευρώ σε εκατοντάδες 
χιλιάδες εν ενεργεία και συντα
ξιούχους λειτουργούς του Δη
μοσίου προβλέπουν νομοθετι
κές ρυθμίσεις που κατατέθηκαν 
χθες στη Βουλή, σελ. 6
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1  Πώς θα δοθούν τα αναδρομικά σε δημόσιους λειτουργούς
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Πώς θα δοθούν τα αναδρομικά 
1,4 δισ. σε δημόσιους λειτουργούς
Στρατιωτικοί, αοτυνομικοί, πυροσβέστες, λιμενικοί, πανεπιστημιακοί και ιατροί ΕΣΥ

Του Γιώργου Παλαιτσάκη
gpal@naftemporiki.gr

Τ
Ι ην καταβολή ακαθάριστων 
ποσών αναδρομικών συ
νολικού ύψους 1,4 δισ. ευ
ρώ και καθαρών ποσών συνολι

κού ύψους 820 εκατ. ευρώ σε 
εκατοντάδες χιλιάδες εν ενερ- 
γεία και συνταξιούχους λει
τουργούς του Δημοσίου -στρα
τιωτικούς, αστυνομικούς, πυ
ροσβέστες, λιμενικούς, πανεπι
στημιακούς, καθηγητές ΤΕΙ, ια
τρούς του ΕΣΥ, μουσικούς Κρα
τικών Ορχηστρών, δικαστικούς 
κ.λπ.- προβλέπουν νομοθετικές 
ρυθμίσεις που κατατέθηκαν χθες 
στη Βουλή, υπό μορφή τροπο
λογίας σε νομοσχέδιο του υπουρ
γείου Εργασίας. Η κατάθεση των 
ρυθμίσεων στη Βουλή ανακοι
νώθηκε το απόγευμα από τον 
πρωθυπουργό Αλέξη Τσίπρα, 
κατά τη διάρκεια ομιλίας του σε 
εορταστική εκδήλωση της Πο
λεμικής Αεροπορίας στο Μέγα
ρο Μουσικής. Σύμφωνα με τα 
όσα διευκρίνισε ο πρωθυπουρ
γός, τα αναδρομικά θα δοθούν 
στους δικαιούχους εφάπαξ εν
τός του Δεκεμβρίου.

Οι καταβολές 
σε συνταξιούχους
Για τους συνταξιούχους η 
τροπολογία προβλέπει την εφάπαξ 
καταβολή αναδρομικών για 
περιόδους αντίστοιχες αυτών που 
προβλέπονται για τους εν ενεργεία. 
Δηλαδή τα αναδρομικά θα 
καλύπτουν:
- την περίοδο από 1/8/2012 έως 
31/12/2016 για τους αποστράτους,
- την περίοδο από 1/1/2015 έως 
31/12/2016 για τους 
συνταξιούχους πανεπιστημιακούς, 
καθηγητές ΤΕΙ, ερευνητές και 
μουσικούς κρατικών ορχηστρών,
- την περίοδο από 13/11/2014 έως 
31/12/2016 για τους 
συνταξιούχους ιατρούς του ΕΣΥ,
- την περίοδο από την 1 /8/2012 
έως την 30/6/2014 για τους 
συνταξιούχους δικαστικούς και τους 
συνταξιούχους του ΝΣΚ.
Η καταβολή των αναδρομικών 
στους παραπάνω συνταξιούχους 
δεν επηρεάζει το ύψος 
καταβαλλόμενων συντάξεων που 
έχει ληφθεί υπ' όψιν για τον 
επανυπολογισμό και την περικοπή 
που προβλέπει το άρθρο 14 του ν. 
4387/2016.

Οι διατάξεις
Με τις ρυθμίσεις που κατατέ
θηκαν στη Βουλή, η κυ βέρνηση 
υποστηρίζει ότι προχωρεί στην 
αποκατάσταση των αποδοχών 
εκατοντάδων χιλιάδων λειτουρ
γών του Δημοσίου εφαρμόζον
τας τα όσα ορίζουν οι αποφάσεις 
του ΣτΕ με τις οποίες έχουν κρι- 
θεί αντισυνταγματικές οι περι
κοπές που επιβλήθηκαν με τον 
νόμο 4093/2012, από 1/8/2012 
σε βασικούς μισθούς και επι
δόματα που καταβάλλονταν βά
σει ειδικών μισθολογίων.

Ωστόσο, όπως προκύπτει από 
τα κείμενα των ρυθμίσεων, τα 
αναδρομικά που θα καταβλη
θούν περιορίζονται για την πε
ρίοδο από 1/8/2012 έως 
31/12/2016 για τους ένστολους, 
από 1/1/2015 έως 31/12/2016 για 
τους καθηγητές ΑΕΙ - ΤΕΙ, τους 
ερευνητές και τους μουσικούς 
των Κρατικών Ορχηστρών και 
της Εθνικής Λυ ρικής Σκηνής και 
από 13/11/2014 έως 31/12/2016 
για τους ιατρούς του ΕΣΥ.

Επίσης προβλέπεται η κατα
βολή αναδρομικών και στους δι
καστικούς λειτουργούς και στα 
μέλη του κύριου προσωπικού

του Νομικού Συμβουλίου του 
Κράτους, για όσο χρόνο ήταν εν 
ενεργεία την περίοδο από 
1/8/2012 έως και 30/6/2014.

Το σκεπτικό
Ουσιαστικά, η «αποκατάσταση» 
των αποδοχών εκατοντάδων χι
λιάδων στρατιωτικών, αστυνο
μικών, λιμενικών, πυροσβεστών, 
καθηγητών ΑΕΙ-ΤΕΙ, ερευνητών, 
ιατρών του ΕΣΥ και λοιπών δη
μοσίων λειτουργών θα γίνει μέ
χρι την ημερομηνία ισχύος των 
προηγούμενων ειδικών μισθο
λογίων, ενώ στις αποδοχές που 
καταβλήθηκαν από 1/1/2017 μέ
χρι και σήμερα δεν θα γίνει ανα
δρομική προσαρμογή, με το αι- 
τιολογικό ότι από τις αρχές του 
2017 ισχύουν, για όλες αυτές πς 
κατηγορίες, νέα ειδικά μισθο
λόγια, τα οποία καθορίστηκαν 
με βάση τις διατάξεις των άρ
θρων 123-162 του ν. 4472/2017.

Ενδεικτικά αναφέρουμε ότι 
η νομοθεηκή ρύθμιση για την κα- 
ταβολή των αναδρομικών στους 
ένστολους περιλαμβάνει μία πα
ράγραφο που ορίζει ότι οι τα
κτικές μηνιαίες αποδοχές των 
στελεχών των Ενόπλων Δυνά

μεων και αντιστοίχων της Ελλη
νικής Αστυνομίας, του Πυρο
σβεστικού και του Λιμενικού Σώ
ματος, όπως αυτές διαμορφώ
θηκαν από 1/1/2017 με βάση τις 
διατάξεις του ά ρθ ρου 15 5 του ν. 
4472/2017 για τις προσωπικές 
διαφορές, δεν επηρεάζονται από 
την καταβολή των αναδρομικών. 
Αυτό σημαίνει ότι οι αναδρομι
κές αυξήσεις αποδοχών που προ 
κύπτουν από 1/8/2012 δενμπο 
ρούν να επεκταθούν και στις απο 
δοχές που καταβάλλονται από 
1/1/2017 μέχρι σήμερα, με βά
ση το νέο ειδικό μισθολόγιο των 
ένστολων που προβλέπει ο ν. 
4472/2017, αλλά περιορίζονται 
μόνο στις αποδοχές που κατα
βάλλονταν μέχρι 31/12/2016 βά
σει του προηγούμενου ειδικού 
μισθολογίου.

Παρόμοιες διατάξεις, που 
αποκλείουν την επέκταση των 
αναδρομικών και από 1/1/2017 
έως σήμερα, περιλαμβάνουν και 
οι νομοθεηκές ρυθμίσεις για την 
καταβολή των αναδρομικών 
στους πανεπιστημιακούς, τους 
ιατρούς του ΕΣΥ και στις άλλες κα
τηγορίες δικαιούχων δημοσίων 
λειτουργών. [SID:12205649]
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1  Αύξηση των εμβολιασμών, αλλά και της
εμπιστοσύνης της κοινής γνώμης στα εμβόλια

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 17 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Επιφάνεια: 537.0 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΗ ΤΩΝ ΣΧΕΤΙΚΩΝ ΣΤΟΙΧΕΙΩΝ ΣΤΗ ΒΟΥΛΗ

Αύξηση των εμβολιασμών, αλλά και της 
εμπιστοσύνης της κοινής γνώμης στα εμβόλια
ΡΕΠΟΡΤΑΖ:
ΚΩΣΤΑΣ ΠΑΠΑΓΙΑΝΝΗΣ

Αύξηση ίων εμβολιασμών κατά 
73,2% καταγράφηκε τον τελευταίο 
χρόνο, την ώρα που το ποσοστό του 
πληθυσμού που θεωρεί σημαντικό 
τον εμβολιασμό φτάνει στο 92,8%. 
Τα σχετικά στοιχεία παρουσιάστη
καν στην Επιτροπή Κοινωνικών Υ
ποθέσεων της Βουλής από τον γε
νικό γραμματέα Δημόσιας Υγείας 
Γιάννη Μπασκόζο. Ο υπουργός Υ
γείας Ανδρέας Ξανθός υπογράμμισε 
ότι «η προσπάθεια που πρέπει να 
κάνουμε θα είναι να ενισχΰσουμε 
την κουλτούρα της πρόληψης και 
της αγωγής υγείας» συνδέοντάς την 
με την συνολική προσπάθεια για με
τατόπιση του κέντρου βάρους του 
Συστήματος Υγείας από την περί
θαλψη στην πρόληψη.

Ο Αν. Ξανθός τόνισε ότι «η Πολι
τεία δεν είναι διατεθειμένη να εφη
συχάζει και να παρατηρεί απλώς τα 
πράγματα» κι επανέλαβε ότι βρί
σκεται υπό επεξεργασία διάταξη για 
νομοθετική εξουσιοδότηση στον υ
πουργό Υγείας «για συγκεκριμένου 
τύπου λοιμώξεις, για συγκεκριμένες 
περιόδους, για συγκεκριμένα εμβό
λια, να επιβάλει μέτρα αυξημένης υ- 
ποχρεωτικότητας» σε περίπτωση 
που κριθεί ότι συντρέχουν «εξαιρε-

«Να ενισχΰσουμε 
την κουλτούρα 

της πρόληψης και 
της αγωγής υγείας» 
προέτρεψε ο υπουργός 
Υγείας Αν. Ξανθός 
επισημαίνοντας 
παράλληλα ότι 
«η Πολιτεία δεν είναι 
διατεθειμένη 
να εφησυχάζει»

τικοί λόγοι δημόσιας υγείας».

Αυστηρότητα για 
ανεμβολίαστουβ 
εηαγγελματίεε υγείαε

Ο Αν. Ξανθός μίλησε με αυστηρό
τητα για τους επαγγελματίες υγείας 
που δεν εμβολιάζονται, αν και δου
λεύουν σε συνθήκες υψηλού κινδύ
νου. «Πρέπει να βρούμε έναν τρόπο 
που πραγματικά οι επαγγελματίες 
υγείας, ιδιαίτερα αυτοί που είναι σε 
ευαίσθητα τμήματα, που νοσηλεύ
ουν ανοσοκατεσταλμένους ασθε
νείς, παιδιά, δεν θα είναι επιτρεπτό 
και δεν θα είναι ανεκτό να μην εμ
βολιάζονται συστηματικά και να 
μην ελέγχεται αυτό» επισήμανε ο 
Αν. Ξανθός.

«Με συναίνεση και πειθώ» 
η υποχρέωση 
των εμβολιασμών

Τόσο από τη μεριά του Αν. Ξαν
θού και του Γ. Μπασκόζου όσο και α
πό τη μεριά των εκπροσώπων των ε
πιστημονικών φορέων που συμμε
τείχαν στη συζήτηση, υπογραμμί
στηκε ότι η απροθυμία γονέων να 
εμβολιάσουν τα παιδιά τους δεν

μπορεί να αντιμετωπιστεί ποινικά. 
Ο Αν. Ξανθός υπογράμμισε ότι η υ- 
ποχρεωτικότητα των εμβολιασμών 
θα πρέπει να υλοποιείται «με βάσπ 
τη συναίνεση και την πειθώ» και 
πρόσθεσε ότι «δεν θα εμπλέξουμε 
τώρα τα δικαστήρια και τους εισαγ
γελείς για να προστατεύσουν τη δη
μόσια υγεία της χώρας».

Ο Αν. Ξανθός, αλλά και οι εκπρό

σωποι των επιστημονικών φορέων, 
αναφέρθηκαν σε συγκεκριμένες ευ
άλωτες ομάδες του πληθυσμού που 
για κοινωνικοοικονομικούς λόγους 
έχουν χαμηλά ποσοστά εμβολια
σμού, όπως στην περίπτωση των 
πληθυσμών Ρομά. «Αυτές είναι οι 
προτεραιότητες που πρέπει η Πολι
τεία να αντιμετωπίσει» υπογράμμι
σε ο Αν. Ξανθός.
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1  Ξεκινά το «μπαράζ» νομοθέτησης θετικών μέτρων
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Επιφάνεια: 204.82 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

£§> Ξεκινά η νομοθέτηση των θετικών 
μέτρων, με πρώτο την σημερινή ψήφι
ση της τροπολογίας για την καταβολή 
αναδρομικών ύψους 850 εκατ. ευρώ σε 
ένστολους, γιατρούς, πανεπιστημια
κούς και δικαστικούς λειτουργούς
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1  Ξεκινά το «μπαράζ» νομοθέτησης θετικών μέτρων
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,9 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

εκινά το «μπαράζ» νομοθέτησης θετικών μέτρων
» Με tnv ψήφιση ins τροπολογίαε σήμερα 
για ιην καταβολή ίων αναδρομικών, μεταξύ άλ
λων, σεένστολουε, καθηγηιέε πανεπιστημίων, 
ΤΕΙ και ερευνητικών ιδρυμάτων, δικαστέε και 
γιατρούε του ΕΣΥ ξεκινάει το μπαράζ νομοθέ
τησή των θετικών μέτρων που είχε εξαγγείλει ο 
πρωθυπουργόΒαπότη Θεσσαλονίκη. Σύμφω
να με πληροφορίεε, σειρά παίρνει ns ερχόμε- 
νεε ημέρεε η ρύθμιση για τη μείωση των ασφα
λιστικών εισφορών oious ελεύθερουε επαγ- 
γελματίεε.

Onoas επιβεβαίωσε χθεε και ο κυβερνητικόε

Μετά τα αναδρομικά, έπεται 
Π ρύθμιση για τη μείωση 
των ασφαλιστι κών εισφορών 
στους ελεύθερους επαγγελματίες 
και στη συνέχεια η μείωση 
του ΕΝΦΙΑ και της φορολογίας 
των επιχειρήσεων

εκπρόσωποε στο μπρίφινγκ των πολιτικών συ
ντακτών οι τροπολογίεε και οι νομοθετικέε ρυθ

μίσει που έπονται είναι αυτέε για τπ μείωση του 
ΕΝΦΙΑ και τη μείωση ins φορολογίαε των επι
χειρήσεων. Ταυτόχρονα, onoos επισήμανε, θα 
προχωρήσουν και οι υπόλοιπεε πρωτοβουλίεε 
που σχετίζονται με ns εξαγγελίεε ins ΔΕΘ και δεν 
απαιτούν νομοθετική ρύθμιση, όπωε είναι τα 
προγράμματα «Βοήθεια στο Σπίτι», ins Ειδικήε 
Αγωγήε και το επίδομα ενοικίου.

Anavioovias σε ερώτηση σχετικά με τα δημο
σιεύματα που αναφέρουν ότι μέροε των μέτρων 
που έχουν εξαγγελθεί δεν γίνονται δεκτά από 
tous θεσμούε, ο Δ. Τζανακόπουλοε τα διέψευσε

σημειώνονταε μάλιστα ότι «όχι μόνον δεν ισχύ
ουν αυτά τα ρεπορτάζ αλλά είναι πολύ πιθανόν 
να ισχύει και το αντίστροφο».

Η νομοθέτηση των θετικών μέτρων, το «μαρ
τύριο ins σταγόναε» στο οποίο είχε αναφερθεί ο 
Αλ. Toinpas, θα ολοκληρωθεί έωε ns αρχέε Δε
κεμβρίου και την ψήφιση του προϋπολογισμού. 
Σε αυτά θα προστεθεί και η νομοθέτηση για την 
ακύρωση ins περικοπήε των συντάξεων από 
1.1.2019, κάτι που θα κλειδώσει στο Eurogroup 
που θα συνεδριάσει eras 19 Νοεμβρίου.

Σ. ΡΑΠΑΝΑΚΗΣ
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1  Αποκαταστήσαμε αδικίες, παρακολουθούμε τις
εξελίξεις

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 9 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Επιφάνεια: 460.49 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Δ. ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ ΓΙΑ ΑΝΑΔΡΟΜΙΚΑ ΚΑΙ ΠΡΟΣΦΥΓΕΣ:

Αποκαταστήσαμε αδικίες, 
παρακολουθούμε τις εξελίξεις
£§> «Η κυβέρνηση αποκατέστησε αδι
κίες στο πλαίσιο των δυνατοτήτων του 
προϋπολογισμού και του πραγματικού 
δημοσιονομικού χώρου που είχαμε για 
το 2018. Τα διοικητικά δικαστήρια και το 
ΣτΕ δεν έχουν κανονιστική εξουσία, αλ
λά επιλύουν διαφορές σε διμερές επίπε
δο» τόνισε χθες ο κυβερνητικός εκπρό
σωπος αναφερόμενος στο θέμα των α
ναδρομικών και των προσφυγών που εκ- 
δικάζονται.

Αναλυτικά ο Δημ.Τζανακόπουλος ση
μείωσε ότι η ελληνική κυβέρνηση απο
κατέστησε αδικίες όσον αφορά τους έν
στολους, τους καθηγητές πανεπιστη
μίων, τους γιατρούς του ΕΣΥ και τους δι
καστικούς λειτουργούς στο πλαίσιο των 
δυνατοτήτων του προϋπολογισμού και 
του πραγματικού δημοσιονομικού χώ
ρου που είχαμε το 2018.

«Για μας το ζήτημα συνταγματικότη
τας του ασφαλιστικού έχει διευθετηθεί 
με τον Ν. 4387/2016 που ισχύει από τον 
Μάιο του 2016 και μετά» τόνισε ο κυ
βερνητικός εκπρόσωπος.

Ερωτηθείς για ενδεχόμενη παρέμβα
ση της κυβέρνησης στην περίπτωση που 
συνεχιστούν οι αποφάσεις δικαστηρίων, 
ορισμένες εκ των οποίων είναι και σε α
ντίθεση με την απόφαση του ΣτΕ, όσον 
αφορά τα αναδρομικά, τόνισε:

«Παρακολουθούμε και τις δικαστικές 
εξελίξεις, θυμίζουμε ωστόσο ότι τα δικα
στήρια δεν έχουν κανονιστική εξουσία, α
ντίθετα επιλύουν διαφορές των δύο με
ρών, του κράτους και της Πολιτείας. Από 
τη δική μου πλευρά δεν μπορώ να προε
ξοφλήσω κάτι... Δεν μπορούμε να κά
νουμε τέτοιου τύπου ‘σεναριολογίες’. Ε
φόσον γίνει κάτι, τότε η κυβέρνηση θα α
ντιμετωπίσει τυχόν πρόβλημα που θα 
δημιουργηθεί. Η κυβέρνηση θα συνεχίζει 
να δίνει μάχες για τους συνταξιούχους».

Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος σημείω
σε ακόμα ότι «η κυβέρνηση έχει δώσει 
σκληρές μάχες και έχει επιδείξει διαρκή

Μόνη απειλή 
για τους συνταξιούχους 

ο Μητσοτάκης και 
το «ασφαλιστικό Πινοσέτ»

μέριμνα για την ευαίσθητη κοινωνική 
κατηγορία των συνταξιούχων. Κατάργη
σε τη ρήτρα μηδενικού ελλείμματος στα 
επικουρικά ταμεία, έδωσε κοινωνικό μέ
ρισμα το 2016 και το 2017 που αποδό
θηκε σε συνταξιούχους, ενώ έχει δώσει 
μάχη για να μην εφαρμοστούν οι περι
κοπές του 2019».

Ο κ. Τζανακόπουλος σημείωσε ότι μό
νο σε μια περίπτωση οι συνταξιούχοι θα 
βρεθούν σε θέση χειρότερη από αυτήν 
που βρίσκονται σήμερα... «Αν παρ’ ελπί
δα γίνει πρωθυπουργός ο κ. Μητσοτά

κης και κυβέρνηση η Νέα Δημοκρατία. 
Τότε όχι μόνο δεν θα πάρουν ούτε ένα ευ
ρώ παραπάνω, αλλά θα οδηγηθούν στη 
λαίλαπα του ασφαλιστικού συστήματος 
Πινοσέτ και σε νέες περικοπές των συ- 
ντάξεών τους» κατέληξε ο κυβερνητικός 
εκπρόσωπος.

Μόνο ηλεκτρονικά οι αιτήσειε
Χθες ο ΕΦΚΑ ανακοίνωσε ότι από την 

προσεχή Δευτέρα 12 Νοεμβρίου και ε
φεξής θα γίνονται αποδεκτές μόνο ηλε
κτρονικά οι αιτήσεις για τις μειώσεις οι 
οποίες έχουν εφαρμοστεί σύμφωνα με 
τις διατάξεις των νόμων 4051/2012 και 
4093/2012 στην κύρια και την επικουρι
κή σύνταξη, όπως ανακοίνωσε η διοίκη
ση του Ενιαίου Φορέα Κοινωνικής Α
σφάλισης (ΕΦΚΑ).

Α. ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ
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1  Αγωγή κακοδικίας κατέθεσε η Ράϊκου κατά της
Εισαγγελεως Διαφθοράς

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 22 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Επιφάνεια: 281.94 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αγωγή κακοδικίας 
κατέθεσε η Ράϊκου 
κατά της Εισαγγελεως
Διαφθοράς
Α

γωγή κακοδικίας κα
τέθεσε στο Ειδικό Δι
καστήριο η εισαγγελέ
ας Ελένη Ράικου, στρεφόμε

νη σε βάρος της συναδέλ
φου της, Ελένης Τουλουπά- 
κη και των συνεργατών της 
στην έρευνα για την υπόθε
ση Novartis, κ.κ Ντζούρα και 
Μανώλη. Και τους τρεις

τους "δείχνει" για την διαρ
ροή στην δημοσιότητα του 
εμβάσματος σε κοινό λογα
ριασμό με τον σύζυγό της- 
γιατρό, από την Novartis, ύ
ψους 1000 ευρώ, το 2009. 
Σύμφωνα με πληροφορίες, η 
κ. Ράικου, "κατηγορεί" την 
νυν εισαγγελέα κατά της 
διαφθοράς και τους δύο συ

νεργάτες της για παραβίαση 
των μυστικών της εισαγγελι- 
κής έρευνας, παραβίαση 
προσωπικών δεδομένων και 
προσβολή προσωπικότητας, 
μετά τα δημοσιεύματα που 
έφεραν στο φως την ύπαρξη 
του εμβάσματος από την (ε
λεγχόμενη) φαρμακευτική ε
ταιρία Novartis.

Στο ειδικό δικαστήριο αγωγών 
κακοδικίας μαζί με τον σύζυγό της

Η εισαγγελέας εφετών προσέφυγε στο ειδικό δι
καστήριο αγωγών κακοδικίας μαζί με τον σύζυγό 
της, ο οποίος έχει ήδη καταθέσει και μήνυση για 
το ίδιο θέμα. Ο σύζυγός της, γιατρός σε δημόσιο 
νοσοκομείο, έχει υποστηρίξει ότι το επίμαχο έμ
βασμα ήταν αποτέλεσμα πληρωμής ομαδικής 
εργασίας γιατρών, και καθόλα νόμιμο.



20;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Υποσχέσεις για 10.000 προσλήψεις, αλλά... μετά το
2020

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,5 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Επιφάνεια: 166.12 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΦΘΗΝΟ ΕΜΠΟΡΙΟ ΕΛΠΙΔΑΣ

Το κόλπο του ΣΥΡΙΖΑ 
για 10.000προσλήψεις, 
θέλουν να βολέψουν 

ημετέροτις στο Δημόσιο
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1  Υποσχέσεις για 10.000 προσλήψεις, αλλά... μετά το 2020
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,5 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Υποσχέσειε για 10.000προσλήψειε, αλλά... μετά το 2020
ΔΕΚΑ χιλιάδες προσλήψεις στο Δημόσιο αλλά μετά ίο 
2020 τάζει το Μέγαρο Μαξίμου, στις ισάριθμες θέσεις που 
αυτόματα θα απελευθερωθούν μετά τον «αποχαρακτηρι
σμό» των ιερέων ως δημοσίων υπαλλήλων.

0 Δημήτρης Τζανακόπουλος έσπευσε να μιλήσει για 
αυτές τις προσλήψεις, θεωρώντας εκ των προτέρων ότι ο 
ΣΥΡΙΖΑ θα είναι κυβέρνηση ακόμη μία τετραετία και πα- 
ρότι το μισθολογικό κόστος του κλήρου θα εξακολουθή
σει να επιβαρύνει τα δημόσια ταμεία, ακόμη και αν τελικά 
η προχθεσινή συμφωνία του πρωθυπουργού με τον Αρ
χιεπίσκοπο Αθηνών υιοθετηθεί από την Ιεραρχία και νο

μοθετηθεί στη συνέχεια από τη Βουλή. Οπως είπε ο κ. Τζα
νακόπουλος, «μας δίνει τη δυνατότητα τα επόμενα χρόνια 
να συμπληρώσουμε αυτές τις θέσεις με προσλήψεις δημο
σίων υπαλλήλων, για να καλύψουμε κυρίως ανάγκες του 
κοινωνικού κράτους», διευκρινίζοντας πάντως ότι αυτό θα 
γίνει μετά το 2020.

«Ούτως ή άλλως προγραμματίζονται προσλήψεις και 
γιατρών και εκπαιδευτικών, και σκοπεύουμε να μοντμο- 
ποιήσουμε τους ανθρώπους που δουλεύουν στο “Βοή
θεια στο σπίτι”, αλλά και 4.000 εκπαιδευτικούς» πρόσθε- 
σε ο κυβερνητικός εκπρόσωπος.
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1  «ΤΕΣΣΕΡΑ ΧΙΛΙΟΜΕΡΑ ΜΕ ΜΑΤΙΑ ΒΟΥΡΚΩΜΕΝΑ»
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 2-3 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Επιφάνεια: 1593.35 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πινακίδα επί 
Tns Λεωφόρου 

Μαραθώνοβ για 
τον Αυθεντικό 
Μαραθώνιο με 

φόντο τα καμένα

με μάτια 
βουρκωμένα»
Τόση είναι η έκταση της καμένης 
γης στη διαδρομή του 36ου Αυθεντικού 
Μαραθωνίου που καλούνται 
να διασχίσουν δρομείς που έζησαν 
τον πύρινο εφιάλτη σε Μάτι,
Νέο Βουτζά και Ραφήνα

Ο Γmvvns 
Πάλμοβ

Η Μαρία 
Αντζουλή

fo
to
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1  «ΤΕΣΣΕΡΑ ΧΙΛΙΟΜΕΡΑ ΜΕ ΜΑΤΙΑ ΒΟΥΡΚΩΜΕΝΑ»
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 2-3 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

3

ΤΗΣ ΕΛΕΝΗΣ ΕΥΑΓΤΕΛΟΔΗΜΟΥ

Η
 διαδρομή είναι κάθε χρόνο η 
ίδια. Συνολικά 42,195 χιλιόμε
τρα σε μια αθλητική διοργάνω

ση που μεταδίδει μηνύματα δύναμης και 
αισιοδοξίας. Μόνο που φέτος οι δρομείς 
του Αυθεντικού Μαραθωνίου θα αντικρί
σουν το μαύρο φόντο της καταστροφής 
στους οικισμούς της τραγωδίας - στο 
Μάτι, στον Νέο Βουτζά και στη Ραφήνα 
των 99 νεκρών και των κατεστραμμένων 
σπιτιών. Για τη Μαρία Αντζουλή και τον 
Γιάννη Πάλμο, που θα συναντηθούν 
στην ιστορική αφετηρία του Μαραθώνα 
την ερχόμενη Κυριακή, ξεχωρίζουν μόλις 
τέσσερα χιλιόμετρα του απαιτητικού 
αγώνα. Είναι η έκταση της καμένης 
γης επί της Λεωφόρου Μαραθώνος, 
μία απόσταση που θα διανύσουν, όπως 
συμφωνούν και οι δυο, «με βαριά καρδιά 
και βουρκωμένα μάτια».

Οι δύο πυρόπληκτοι από το Μάτι έζη- 
σαν με διαφορετικό τρόπο την πύρινη 
κόλαοη της 23ης Ιουλίου. Κοινά ήταν 
όμως η αγωνία για τους συγγενείς τους 
που κινδύνεψαν, η θλίψη για τους γεί
τονες που «χάθηκαν» στις φλόγες και 
ο πόνος για τον λεηλατημένο από τη 
φονική φωτιά τόπο. «Για μένα ο φετινός 
Μαραθώνιος θα είναι συναισθηματικά 
φορτισμένος. Θα ξυπνήσει μνήμες και 
εικόνες από όσα δραματικά έζησα και 
έντονα συναισθήματα για τον θείο μου 
και φίλους που έχασα στη φωτιά, αλλά 
και όσους τραυματίστηκαν, ταλαιπωρή
θηκαν και ταλαιπωρούνται ακόμα» λέει 
η έμπειρη δρομέας Μαρία Αντζουλή και 
προσθέτει: «Ταυτόχρονα όμως κυριαρ
χούν μέσα μου η οργή και η αγανάκτηση 
για την ολιγωρία της πολιτείας εκείνη 
την ημέρα και για την ανεπάρκειά της».

ΣΤΙΓΜΕΣ ΑΓΩΝΙΑΣ. Η ίδια αναφέρει 
ότι είναι γέννημα θρέμμα της περιοχής 
(«δεν υπάρχει καλοκαίρι μου μακριά από 
το Μάτι» όπως λέει χαρακτηριστικά) 
και θυμάται τις στιγμές αγωνίας του 
περασμένου Ιουλίου: «Τα παιδιά μου 
ηλικίας 15 και 17 ετών ήταν εκεί. Το ίδιο 
και οι γονείς μου. Ετρεξαν στη θάλασσα 
για να σωθούν και έμειναν για ώρες 
μέσα στο νερό. Εγώ έφυγα άρον άρον 
από τη δουλειά μου αλλά εγκλωβίστηκα 
στη Ραφήνα με το αυτοκίνητο. Τελικά 
τρέχοντας βρέθηκα και εγώ μέσα στη 
φωτιά στο Μάτι αναζητώντας με αγωνία 
την οικογένειά μου».

Οπως τονίζει πάντως, με τη συμμε
τοχή της στον 36ο Μαραθώνιο θέλει

Δρομείς ψυχικών
αντοχών

να στείλει περισσότερο ένα μήνυμα ελ
πίδας: «Γιατί μέσα από τη συσπείρωση 
των ανθρώπων του Ματιού, όλων όσοι 
πονάμε αυτόν τον τόπο, θα καταφέρουμε 
να τον αναγεννήσουμε».

Για πρώτη φορά θα βρεθεί στην αφε
τηρία του Μαραθώνα ο Γιάννης Πάλμος, 
ο οποίος ασχολείται εδώ και χρόνια με 
τη ποδηλασία δρόμου. «“Μην μας ξε
χνάτε! Είμαστε εδώ!” είναι το μήνυμα 
που θέλουμε να ακουστεί παντού» λέει 
και προσθέτει: «Το βράδυ της 23ης Ιου
λίου προσπαθούσα από το τηλέφωνο 
να εντοπίσω τους συγγενείς μου, τον 
πεθερό μου, την εξαδέλφη μου και ας 
ανήλικες ανιψιές μου. Ακουγα τη μι
κρή να μου φωνάζει ότι “πήρε φωτιά 
η θάλασσα!”. Η δική μου οικογένεια 
στάθηκε τυχερή. Ομως οι 99 νεκροί θα

είναι πάντα μαχαιριά στην καρδιά μας».
Οι πυρόπληκτοι από Μάτι και Νέο 

Βουτζά θα σχηματίσουν ανθρώπινη αλυ
σίδα κατά μήκος της Λεωφόρου Μαρα
θώνος το πρωί της Κυριαχής φορώντας 
μαύρες μπλούζες με την ημερομηνία 
«23-7-2018», τον αριθμό 99, ένα μεγάλο 
«γιατί;» αλλά και το hastag #Act4Mati 
(Δράστε για το Μάτι). Η Συντονιστική 
Επιτροπή Κατοίκων στο Μάτι αναμέ
νεται επίσης να αναρτήσει δύο μεγάλα 
πανό με την εξής φράση (γραμμένη και 
στα αγγλικά): «Δίνουμε τον δικό μας 
μαραθώνιο. Θα νικήσουμε!».

FINISH LINERS. Στο μεταξύ, με φιλαν
θρωπικό σκοπό θα συμμετάσχει και 
φέτος στον Μαραθώνιο της Αθήνας η 
ομάδα Finish Liners που δημιουργήθηκε

με αφορμή το συναθλητχκό documentaire 
Finish Line της Ελιάνα Αμπραβανέλ. Τα 
90 μέλη του θα συνοδεύσουν τρία μέλη 
του Σωματείου Φροντίδας Ατόμων με 
Νευρομυϊκές Παθήσεις MDA Ελλάς και 
θα διανύσουν μαζί τους τα 42 χιλιόμετρα. 
Σκοπός τους, να στηρίξουν οικονομι
κά τέσσερα μέλη του MDA που δρα
στηριοποιούνται και διαπρέπουν στον 
αθλητισμό, ώστε να εκπροσωπήσουν τη 
χώρα μας σε πανευρωπαϊκά, παγκόσμια 
πρωταθλήματα και στους Παραολυμπι- 
ακούς Αγώνες. To MDA Ελλάς είχε γίνει 
γνωστό όταν τον Μάιο του 2016 ξεκίνησε 
μια επιτυχημένη προσπάθεια συγκέ
ντρωσης χρημάτων για την αγορά δυο 
ειδικά τροποποιημένων αμαξιδίων, η 
χρήση των οποίων προοριζόταν για τη 
μαραθώνια διαδρομή.

Πυρόπληκτοι 
θα σχηματίσουν 
ανθρώπινη 
αλυσίδα κατά 
μήκος
της Λεωφόρου 
Μαραθώνος 
φορώντας 
μαύρες μπλούζες

ΤΡΕΙΣΗΜΙΣΙ ΜΗΝΕΣ ΜΕΤΑ

Μάχη στην Εντατική για τρεις βαριά εγκαυματίες
ΤΡΕΙΣ ΒΑΡΙΑ εγκαυματίες, οι οποίοι βίωσαν τον εφιάλτη της 23ης 
Ιουλίου σε Μάτι και Νέο Βουτζά, παραμένουν διασωληνωμένοι στις 
Μονάδες Εντατικής Θεραπείες των Νοσοκομείων Ευαγγελισμός και 
Θριάσιο. Εδώ και σχεδόν τρεισήμισι μήνες δίνουν καθημερινή μάχη 
για να κρατηθούν στη ζωή, με το ιατρικό προσωπικό που τους φρο
ντίζει να αποφεύγει να κάνει εκτιμήσεις για την πορεία της υγείας

τους. Το βράδυ της πύρινης κόλασης συνολικά 156 ενήλικοι και 23 
παιδιά διακομίστηκαν στα νοσοκομεία, φέροντας στη συντριπτική 
τους πλειονότητα σοβαρά εγκαύματα. Οι νεκροί της πύρινης κόλασης 
ανέρχονται πια σε 99 (ανάμεσα τους xat ανήλικοι) μετά και τον θάνατο 
26χρονης που πάλευε γενναία για τη ζωή της επί 51 ημέρες, αλλά 
άφησε τελικά την τελευταία πνοή της στον Ευαγγελισμό.

Α
λλιώς τα λέει ο Ηρόδοτος, αλλιώς ο Πλού
ταρχος, αλλιώς ο Λουκιανός. Τι σημασία 
όμως έχει αν ο Φειδιππίδης, ενώ είχε 
προηγουμένως διανύσει τη διαδρομή Αθήνα 

- Σπάρτη - Αθήνα σε τέσσερις ημέρες, ήταν 
αυτός που έτρεξε από τον Μαραθώνα για να 
αναγγείλει τη νίκη, αν ήταν κάποιος άλλος, αν 
ξεψύχησε μόλις ανέκραξε το «νενικήκαμεν», 
αν το «νενικήκαμεν» ήταν «νενικήκαμεν» ή ό,τι 
άλλο. Ο συμβολισμός του Μαραθωνίου, ούτως ή 
άλλως, αναδεικνύει το ψυχικό σθένος πάνω από 
τη σωματική ρώμη. Και το πείσμα του ανθρώπου 
πάνω από τις φυσικές του αντοχές.

Η Μαρία Αντζουλή και ο Γιάννης Πάλμος 
είδαν την κανονικότητα όπως την ήξεραν μέχρι

το απόγευμα της 23ης Ιουλίου να λαμπαδιάζει 
γύρω τους, να γίνεται στάχτη μέσα σε λίγα 
λεπτά. Αλλά ακόμη και αν το σθένος τους 
ξεπέρασε τη δύναμή τους και το πείσμα τους 
την αντοχή τους, από τύχη τα ονόματά τους 
δεν προστέθηκαν στον κατάλογο των 99. Ναι, 
μπορεί να είναι τυχεροί, μοιράζονται ωστόσο 
ένα πολύ βαρύ φορτίο μαζί με τους άλλους 
επιζήσαντες. Ενα φορτίο που δεν επιμερίζεται 
είτε το σηκώνει ένας είτε δέκα χιλιάδες. Να 
μην αφήσουν αυτή την ιστορία να ξεχαστεί, 
ούτε τις ευθύνες να ξεφτίσουν. Να γίνουν ο 
Θουκυδίδης και ο Δάντης μαζί, ώστε να μάθουν 
και οι επόμενες γενιές γι' αυτήν τη μάχη με την 
κόλαση. Να μη γίνει υστέρα από χρόνια θρύλος,

αλλά να παραμείνει Ιστορία. Ιστορία που θα 
καταδικάσει την ύβριν των ενόχων.

Γ
ι’ αυτό και η συμμετοχή τους στον φετινό 
Μαραθώνιο έχει, πέρα από τον δυνατό 
συμβολισμό, και μια πιο ουσιαστική 
διάσταση. Η Μαρία, ο Γιάννης, οι άνθρωποι 

με τις μαύρες μπλούζες που θα σχηματίσουν 
την «αλυσίδα» στη Λεωφόρο Μαραθώνος, θα 
συμβάλουν ώστε να γίνει η κραυγή τους, αυτό το 
99, παγκόσμια φωνή. Ετσι μόνο θα μείνει ζωντανή 
αυτή η τραγωδία, αποτέλεσμα φυσικής λαίλαπας 
και κρατικής αδράνειας. Οχι με δακρυσμένες 
φωτογραφίες που δείχνουν τα κυκλάμινα να 
ξαναφυτρώνουν στο Μάτι.
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1  6.000 ιατρικά λάθη κάθε χρόνο στην Ελλάδα
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 22-23 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Επιφάνεια: 1889.29 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

I

6.000

Οι ειδικοί αναφέρουν ntos το σύστημα που ακολουθείται 
παίζει σημαντικό ρόλο στην αύξηση των σφαλμάτων, 

καθοής τα περισσότερα από αυτά συμβαίνουν σε μονάδε5 
με προβληματικό τρόπο οργάνωσή και λειτουργία

α ιατρικά σφάλματα στην Ελλάδα, 
ontos και σε άλλεε xcopss, αποτε

λούν ένα σοβαρό ζήτημα για την ασφά
λεια των ασθενών και την ποιότητα των 
παρεχόμενων υπηρεσιών Υγεία$, με ση- 
μαντικέε κοινωνικέε και οικονομά δια- 
στάσε^. Οι ιατροδικαστέ$ εκτιμούν nos 
κάθε χρόνο γίνονται στη χώρα pas του
λάχιστον 6.000 ιατρικά σφάλματα. Δεν 
είναι τυχαίο ότι ο apiOpos των μηνύσε
ων και των αγωγών έχει αυξηθεί την τε
λευταία 20ετία και σχεδόν όλοι οι για
τροί χειρουργικών ειδικοτήτων σήμερα 
είναι ασφαλισμένοι με ποσά άνω των 
300.000 ευρώ και το ποσό βαίνει διαρ- 
kcds αυξανόμενο.

Ωστόσο, πρέπει να τονίσουμε ότι σε 
όλε5 as χώρε$ του κόσμου, ακόμη και 
aus ΗΠΑ, στη Γερμανία, στην Ελβετία, 
όπου το επίπεδο ιατρικής είναι από τα 
υψηλότερα, συμβαίνουν ιατρικά σφάλ
ματα, oncos προκύπτει από as δικαστι- 
K8S αποφάσεΐ5.

Ο πρόεδρο$ ais Ελληνικής Ιατροδι
καστικής Enapias ΓpnYopns Λέων κα
λείται συχνά να καταθέσει cos επιστημο- 
vikos σύμβουλθ5 σε τέτοια δικαστήρια. 
Δύο χαρακτήρισα^ υποθέσεκ που θυ
μάται είναι η περίπτωση ασθενοής που 
μπήκε στο χειρουργείο για ολική αφαί
ρεση θυρεοειδούς αλλά διαπιστώθηκε 
ότι ο γιατρόε είχε αφήσει τον μισό μέσα, 
και ένα άλλο χειρουργείο για πρόβλη
μα του εντέρου, στο οποίο κόπηκε κατά 
λάθοε ο oupnaipas xcopis να γίνει αντι
ληπτό από τον χειρουργό.

«Λαμβάνω πολλά αιτήματα από όλη 
την Ελλάδα, τόσο από ασθενεί^ όσο και 
από γιατροής, για να καταθέσω cos μάρ- 
uipas» pas λέει ο i6ios. «Από αυτά περί
που τα μισά αποτελούν πράγματι ιατρι
κό λάθθ5, που οφείλεται είτε στην κόπω
ση του γιατρού, που καλείται να κάνει 10 
χειρουργεία τη μέρα, είτε στην απειρία 
του ή στην κακή συνεργασία uis ιατρικής 
op06as, ενώ τα υπόλοιπα εντάσσονται

στο πλαίσιο των επιπλοκών. Δυστυχαής, 
η ενημέρωση για tis πιθανέ$ επιπλοκέ$ 
και cous kiv6uvous σε μια επεμβαιική δι
αδικασία δεν γίνεται σωστά στην Ελλά
δα. Συνήθα^, αν και όχι πάντα, υπογρά
φεται απλτής ένα γενικόλογο χαρτί από

τον ασθενή, που εξασφαλίζει στον για
τρό ότι έχει δώσει τη συναίνεσή του για 
το χειρουργείο. Φυσικά, δεν απαλλάσ
σεται ο γιατρό5 εάν κάνει κάποιο λάθο$ 
στη συνέχεια».

Οι περισσότερε5 από tis υποθέσει

που χειρίζεται αφορούν ιδιωτικά νο
σοκομεία, αλλά ο i6ios εκτιμά ότι αυ
τό οφείλεται στη μεγαλύτερη «ευαι
σθησία» που δείχνουν οι ασθενεί^ όταν 
έχουν πληρώσει οι ίδιοι άμεσα us ιατρι- 
κέ5 υπηρεσι^.

Η ραγδαία αύξηση των μηνύσεων και 
των αγωγών πάντα» έχει οδηγήσει και σε 
ένα άλλο, εξίσου ανησυχητικό φαινόμε
νο, τη λεγάμενη «αμυντική ιατρική». Οι 
γιατροί, από φόβο μήπα» κατηγορηθούν 
για αμέλεια, δεν ενεργούν αμέσακ, παρά 
υποβάλλουν τον ασθενή σε εξάντλησή 
εξετάσει, γεγονόε που εκτοξεύει το κό- 
ocos τόσο στα ασφαλιστικά ταμεία όσο 
και στον ασθενή.
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1  6.000 ιατρικά λάθη κάθε χρόνο στην Ελλάδα
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 22-23 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Παγκόσμιο φαινόμενο
ι μελέτα παρουσιάζουν ξε
κάθαρα ότι to πρόβλημα εί

ναι μεγαλύτερο απ' όσο φανταζό
μασταν. Οι γιατροί πρέπει να εί
ναι πιο προσεκτικοί και οι ασθε- 
νεί$ θα πρέπει να γνωρίζουν τα 
πάντα για us διαδικασίε5 και τα 
δικαιώματά tous. Ο ενημερω- 
μένο$ ασθενής προστατεύει την 
υγεία του διπλά!

Τα ιατρικά σφάλματα cos φαι
νόμενο παρατηρούνται σε όλε5 
us χάρτου κόσμου. Ενδεικτικά 
αναφέρουμε μερικέ5 έγκυρε5 με- 
λέτεε που αναδεικνύουν τη φύση 
και την έκταση του προβλήματος

lus ΗΠΑ κάθε χρόνο σημειώ
νονται 98.000 θάνατοι στα νοσο
κομεία, ενώ στο Ηνωμένο Βασί
λειο από 20.000 έ(05 30.000 πο- 
λίτε5 πεθαίνουν κάθε χρόνο εξαι- 
cias των δυσμενών συμβάντων 
και πολύ μεγαλύτεροε αριθμόε 
ασθενών ταλαιπωρείται από επι
πλοκές στην υγεία του.

Στη Γερμανία κάθε χρόνο 
αναφέρονται 30.000 νεκροί 
ασθενείς ενώ στη Νέα Ζηλαν
δία πάνω από 50.000 ασθενείε 
το έκ» 2006 είχαν έρθει αντιμέ
τωποι με ένα ή περισσότερα ια
τρικά σφάλματα.

όνο στην Ελλάδα
I Αυξάνονται Μ
οι καταγγελίες

▲ Υπεύθυνο για μόνιμες 
αναπηρίες ένα στα τρία άάθη

Ερευνα του Πανεπιστημίου Πειραιά επί 
259 περιπτώσεων ιατρικών σφαλμά
των καταγράφει τη βαρύτητα των ιατρι
κών λαθών (το 35,9% από αυτά προ- 
καλεί μόνιμεε avannpi^s) και τη συχνό
τητα των λαθών ανά ιατρική ειδικότητα.

Μάλιστα, aus πρώτε$ θέσεκ βρί
σκονται χειρουργοί, μαιευτήρε$ και 
ορθοπεδικοί.

Στη μελέτη αναλύθηκαν στοιχεία από 
περιπτώσε^ ιατρικής αμέλεια5 tos τελευ- 
ταίαδ δεκαετίαε και, σύμφωνα με αυτά, 
τρειε aus πέντε περιπτώσεΐ5 αφορούσαν

δημόσια νοσοκομεία και μία eras πέντε 
ιδιωτικέ5 κλινικής.

Ιδιαίτερη εντύπωση προκαλεί το γε- 
Yovos ότι οι ερευνητέε εκτιμούν ncos πί
σω από τα περιστατικά ιατρικού λάθου$ 
με σοβαρή έκβαση είναι χιλιάδε$ άλλα 
που δεν αποκαλύπτονται ποτέ.

Περιστατικά ιατρινής αμέλεια$, στα 
οποία δεν προκαλείται μόνιμη βλάβη 
arous ασθενεί5, σπάνια γίνονται αντι
ληπτά και καταγγέλλονται.

Οι ειδικοί αναφέρουν ncos σημαντι
κό ρόλο στην αύξηση των σφαλμάτων 
παίζει το σύστημα που ακολουθείται.

Τα λάθη συμβαίνουν κατά την 
πλειονότητά tous σε μονάδεε με προ
βληματικό τρόπο οργάνωσηε και 
λειτουργίαε.

Η υποστελέχωση (ποσοτική και ποι
οτική), το μη ασφαλέε εργασιακό περι
βάλλον, η βαρύτητα των ασθενών, ο 
αυξημένο$ cpopcos εργασίαβ, το κυκλι
κό ωράριο και η επαγγελματική εξου
θένωση αποτελούν tous βασικού$ 
παράγοντε5.

Τα δημόσια νοσοκομεία, εξηγούν 
οι ειδικοί, φημίζονται για την προβλη
ματική διαχείρισή tous. Η ανεπαρκής 
στελέχωση σε νοσηλευτέ5 και το επίπε
δο εκπαίδευσή βάζουν κάποιε$ φορέ$ 
σε κίνδυνο την υγεία και την ασφάλεια 
των ασθενών. Το επίπεδο noiocncas 
cppovu6as είναι χαμηλό στα ελληνικά 
νοσοκομεία, παρότι γίνεται φιλότι
μη προσπάθεια για το αντίθετο, oncos 
επισημαίνουν.

Τα σφάλματα μπορεί να αποδοθούν 
σε κακή άσκηση tos ιατρικής πρακτι- 
νής, παρενέργειε$ φαρμάκων, ιατρι- 
κέ$ επεμβάσειε και τεχνολογικό εξο
πλισμό. Ιατρικό σφάλμα είναι η αδυνα
μία μια5 προγραμματισμένη$ ενέργει- 
as να συμπληρωθεί oncos αναμένεται 
ή η χρήση ενόβ λανθασμένου σχεδια- 
σμού για να επιτευχθεί e\/as θεραπευ-
CIKOS OTOXOS.

Ο ρόλθ5 του ιατροδικαστή
ιατροδικαστής είναι ο ειδικής 
γιατρό5 που έχει cos γνωστικό 

αντικείμενο τα ιατρικά λάθη και το 
πρώτο πράγμα το οποίο θα πρέ
πει να κάνει ένα$ ασθενής που θε
ωρεί ότι έχει πέσει θύμα ιατρικού 
σφάλματοε είναι να προστρέξει σε 
κάποιον ιατροδικαστή. ΓΓ αυτό εί
ναι πολύ σημαντικό όλοι οι ασθε- 
νεί5 να γνωρίζουν και να ζητούν 
από κάθε γιατρό το αντίστοιχο ια
τρικό πιστοποιητικό.

«Ο ιατροδικαστής, 
αφού λάβει τον 
πλήρη ιατρικό 
φάκελο και ένα 
σύντομο ιστο
ρικό, θα μπο
ρέσει να αξι
ολογήσει την 
υπόθεση και 
τελικά να δώ
σει μια απάντη
ση στον ενδια
φερόμενο εάν αυ
τή μπορεί να στοιχειο- 
θετηθεί ή όχι» pas εξηγεί 
ο πρόεδροε tos Ελληνικής Ιατρο
δικαστικής Eraipias, δρ Γρήγορά 
Λέων, και συνεχίζει: «Η στοιχειο- 
θέτηση pias υπόθεσηε ιατρικού 
σφάλμαϋκ είναι ιδιαίτερα σημαντι
κό βήμα για την όποια νομική διεκ
δίκηση. Εάν τα στοιχεία μπορούν 
να τεκμηριώσουν ιατρικό σφάλμα, 
ο ενδιαφερόμενο$ θα μπορέσει με 
ασφάλεια να διεκδικήσει νομικά 
οτιδήποτε. Εάν opcos τα υπάρχο

ντα στοιχεία δεν είναι ικανά για μια 
τέτοια τεκμηρίωση ή αποδεικνύ- 
ουν ακριβά» το αντίθετο, δηλαδή 
ότι όλα έγιναν σύμφωνα με tous 
κανόνε5 ms επιστήμη (lege artis), 
τότε απλά ο ενδιαφερόμενος ακό
μα και να επιλέξει ο i6ios να προ
χωρήσει μια νομική διαδικασία, εί
ναι σχεδόν βέβαιο ότι δεν θα έχει το 
αποτέλεσμα που επιθυμεί. Το πλέ
ον πιθανό είναι να έχει μία δυσάρε

στη για εκείνον απόφαση». 
ΓΓ αυτό δεν αρ
κεί ranoios, ακόμα 

και εάν είναι για- 
epos, να κάνει 
μια προφορι
κή διάγνωση 
ή μια εκτίμη
ση περί δή
θεν ιατρικού 
σφάλματο5 

προφορικά. 
Πάντα απαιτού

νται γραπτά στοι
χεία για να αποδει- 

χθεί μια ιατρική πράξη, 
επισημαίνει ο δρ Λέων.

Τα τελευταία χρόνια, κατά τα 
οποία ακολουθείται η ορθή διαδι
κασία μέσω ιατροδικαστών, τα πε
ρισσότερα φερόμενα cos σφάλμα
τα «φιλτράρονται» και συνεπτής 
καταλήγουν eras δικαστή αίθου- 
oes μόνο αυτά τα οποία διαθέτουν 
επαρκή στοιχεία. Με αυτόν τον 
τρόπο, μεταξύ άλλων, ταλαιπω
ρείται λιγότερο το νομικό σύστημα.
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1  Νοσοκόμοι λένε «όχι» στο εμβόλιο της γρίπης
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 27 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Επιφάνεια: 228.58 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Νοσοκόμοι 
λένε «όχι» 

στο εμβόλιο 
ms Ypiims

Συστάσειβ από 
ιονυπ. Υγεΐαε

ΑΥΣΤΗΡΗ σύσταση στους 
εργαζομένους στον χώρο 
της Υγείας και ιδιαίτερα σε 
εκείνους που έρχονται σε 
επαφή με ευαίσθητες ομά
δες να εμβολιάζονται για 
τον ιό της γρίπης απηύθυ- 
νε ο Ανδρέας Ξανθός συι δι
άρκεια ομιλίας του στη Βου
λή. «Οι επαγγελματίες Υγεί
ας, ιδιαίτερα αυτοί που εί
ναι σε ευαίσθητα τμήματα, 
που νοσηλεύουν ανοσοκα- 
τεσταλμένους ασθενείς, παι
διά, δεν θα είναι επιτρεπτό 
και δεν θα είναι ανεκτό να 
μην εμβολιάζονται συστη
ματικά και να μην ελέγχεται 
αυτό» υποστήριξε.

Τα ποσοστά
Σύμφωνα με πληροφορίες, 
μόνο το 45% του προσωπι
κού των Πρωτοβάθμιων Μο
νάδων Υγείας έχει εμβολια
στεί για γρίπη, ενώ στα νο
σοκομεία μόνο το 28%. Πά
ντως, ο υπουργός Υγείας 
τόνισε πως κινείται προς 
την κατεύθυνση της νομο
θέτησης υποχρεωτικού εμ
βολιασμού, δίχως ωστόσο 
να προχωρά σε περαιτέρω 
λεπτομέρειες.

Την ίδια ώρα, αναφερό- 
μενος στο λεγόμενο αντι- 
εμβολιαστικό κίνημα, πα
ρατήρησε, επικαλούμενος 
και στοιχεία για την αύξη
ση των εμβολιασμών, ότι 
«δεν υπάρχουν έκτακτες 
συνθήκες που να επιβά
λουν σκλήρυνση της πο
λιτικής» για τους εμβολια
σμούς. Επανέλαβε, ωστό
σο, ότι το υπουργείο Υγεί
ας επεξεργάζεται ρύθμιση 
που να δίνει δικαίωμα στον 
υπουργό να επιβάλλει μέτρα 
αυξημένης υποχρέωτικότη- 
τας των εμβολιασμών εφό
σον συντρέχουν εξαιρετικοί 
λόγοι δημόσιας υγείας.

Πάντως, επέκρινε τις 
προτάσεις ποινικοποίησης 
της άρνησης των γονέων να 
εμβολιάσουν τα παιδιά τους, 
αναρωτώμενος «θα βάλουμε 
τους εισαγγελείς να μας λύ
σουν κι αυτά ία θέματα?* και 
τασσόμενος υπέρ της «ενί
σχυσης της κουλτούρας της 
πρόληψης και της αγωγής 
υγείας».
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1  Αχιλλέως και Θερσίτη γωνία
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 40 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Επιφάνεια: 299.28 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τ ρίτη ματιά
► Του ΑΔΑΜ ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ (PH.D.)2, επίκουρου καθηγητή Ιαχρικήε Φυσικήε - ΥποίΤογιστικήε 

Ιαιρικήε του Δημοκρίτειου Πανεπιστημίου θράκηε

Αχιλλέως και Θερσίτη γωνία

ΗΤιιανίδα Θέμις αποτελούσε προσωποποί
ηση της φυσικής και ηθικής απαρασάλευ
της τάξης, αντιπροσώπευε τον νόμο και το θείο 

δίκαιο. Αυτή ήταν που σφράγισε τη μοίρα του 
Αχιλλέα. Η Θέμις πληροφόρησε τον Δία ότι ο 
γιος του, Αχιλλέας, θα γινόταν ισχυρότερος από 
τον πατέρα του. Τον Αχιλλέα κυοφορούσε η 
αρχηγός των Νηρηίδων, Θέτις. Οταν το έμαθε ο 
Δίας, θορυβημένος, έσπευσε να την παντρέψει 
με τον θνητό Πηλέα. Η Θέτις επιχείρησε να 
καταστήσει τον Αχιλλέα αθάνατο, βαπτίζοντάς 
τον στα νερά του ποταμού της Στυγός. Κρατώ
ντας τον από την πτέρνα κατά την εμβάπτιση, 
αυτή δεν βράχηκε από το νερό της αθανασίας. 
Σε αυτό το μοναδικό τρωτό του σημείο δέχτηκε 
ο Αχιλλέας το φονικό βέλος του Πάρη, για να 
ολοκληρωθεί το σχήμα ύβρις-άτη-νέμεσις-τί- 
σις του αλαζόνα Αχιλλέα που νωρίτερα είχε 
ατιμάσει το σώμα του νεκρού Εκτορα. Πριν 
συμβούν αυτά, ο Αχιλλέας είχε θανατώσει τον 
ασεβή, πολυλογά και αθυρόστομο Θερσίτη. 
Ο Θερσίτης, ίσως η πιο αρνητική παρουσία 
στην Ιλιάδα, χλεύασε τον Αχιλλέα για τον κε
ραυνοβόλο έρωτά του για τη βασίλισσα των 
Αμαζόνων, Πενθεσίλεια, που πολεμούσε στο 
πλευρό των Τρώων. Ο Αχιλλέας μαγεύτηκε από 
το πανέμορφο πρόσωπό της, όταν απέσπασε τη 
μάσκα της τη στιγμή που αυτή ξεψυχούσε στα 
χέρια του, έχοντας δεχτεί το ξίφος του στην 
καρδιά της.

Οποιαδήποτε επιστημονική θεωρία βασίζεται 
σε αξιώματα, δηλαδή προτάσεις που γίνονται 
δεκτές χωρίς απόδειξη. Αυτά τα αξιώματα απο
τελούν τη βάση και ταυτόχρονα την «αχίλλειο 
πτέρνα» του όποιου επιστημονικού συστήματος. 
Είναι τα στηρίγματα που πρέπει να τεθούν εξω- 
γενώς (όπως η Θέτις κρατούσε την πτέρνα του 
Αχιλλέα) ώστε να αναπτυχθεί πάνω τους όλο το 
υπόλοιπο επιστημονικό οικοδόμημα. Αλλά και 
τα όποια προβλήματα ασφαλείας των σύγχρονων 
υπολογιστών εδράζονται στο γεγονός ότι ο κα
τασκευαστής τους πρέπει να προνοήσει ώστε να 
υπάρχουν μυστικές «δίοδοι» πρόσβασης. Μέσω 
αυτών μπορεί να εισέλθει στο σύστημα προκει- 
μένου να αντιμετωπίσει την όποια δυσλειτουρ
γία ή πρόβλημα παρουσιάζεται. Αυτές οι «κρυφές 
κερκόπορτες» αποτελούν την «αχίλλειο πτέρνα» 
στην ασφάλεια των υπολογιστικών συστημάτων. 
Απαξ και υφίσταται κάποιο τρωτό σημείο στην 
ασφάλεια, όσο κρυφό και προστατευμένο κι αν 
είναι αυτό, κάποιος μπορεί να το ανακαλύψει 
και μέσω αυτού να εισέλθει στα άδυτα του συ
στήματος.

Τι κι αν ήταν παραχωμένα σε χτισμένη κρύ
πτη στο δεύτερο υπόγειο του κτιρίου; Αφού 
υπήρχε δίοδος, τα έγγραφα του ΚΕΕΛΠΝΟ 
κάποια στιγμή θα έρχονταν στην επιφάνεια 
αποκαλύπτοντας τη σαθρότητα του όλου «οι
κοδομήματος». Τα υπόλοιπα ας τα αναλάβει η 
δικαιοδότρια Θέμις.
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1  Όλα για τον σταυρό!
Πηγή: ΠΟΝΤΙΚΙ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Επιφάνεια: 2359.28 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 3820

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΜΕΤΑΡΡΥΘΜΙΣΤΙΚΟΣ ΣΥΜΒΙΒΑΣΜΟΣ ΑΜΟΙΒΑΙΟΥ ΟΦΕΛΟΥΣ ΜΕΤΑΞΥ ΤΣΙΠΡΑ - ΙΕΡΩΝΥΜΟΥ

Όλα για τον σταυρό!
► Ο πρωθυπουργός για να αποκτήσει εκλογική πρόσβαση στο χριστεπώνυμο πλήρωμα
► Ο αρχιεπίσκοπος για να διασφαλίσει κεκτημένα και αξιόπιστη διαχείριση της περιουσίας

►4-5,
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«Ιερός» συμβιβασμός
Θεσμικός εκσυγχρονισμός, καταπολέμηση της διαφθοράς και κοινωνικό κράτος στην κορυφή της ατζέντας

ουδετερότητα και 
«συνδιαχείριση» 

της εκκλησιαστικής 
περιουσίας 
οι πυλώνες 

του εξορθολογισμού 
των σχέσεων 

κράτους - Εκκλησίας

Η συμφωνίαΤσίπρα - Ιερώνυμου για τη μισθοδοσία των κληρικών και την 
εκκλησιαστική περιουσία έρχεται να συμπληρώσει το καρέ της συνταγ
ματικής αναθεώρησης και να αναδιατάξει την πολιτική ατζέντα, με το 
βλέμμα στις προσεχείς κάλπες, φεύγοντας από ζητήματα που απασχό
λησαν το προηγούμενο διάστημα και προκάλεσαν εσωστρέφεια.

Η
 διευθέτηση ζητημάτων γύρω 

από τη διαμφιοβητούμενη εκ
κλησιαστική περιουσία, το πόρι
σμα για τα σκάνδαλα στην Υγεία 

που παρουσιάζεται τμηματικά μέχρι και την 
επόμενη εβδομάδα, και η συνταγματική α

ναθεώρηση ξεδιπλώνουν για το επόμενο δι
άστημα μια κυβερνητική ατζέντα στη βάση 
των πυλώνων της καταπολέμησης της δια
φθοράς και της διαπλοκής από τη μία και του 
θεσμικού εκσυγχρονισμού του κράτους από 
την άλλη.

Ειδικά δε σε ό,τι αφορά τη συνταγματική 
αναθεώρηση, στην κορυφή της ατζέντας 
της ανεβαίνουν προφανώς η αντιμετώπιση 
των φαινομένων διαφθοράς/διαπλοκής και 
της ατιμωρησίας πολιτικών προσώπων μέσω 
της προτεινόμενης αλλαγής του νόμου πε
ρί ευθύνης υπουργών και η επαναρρύθμι- 
ση των σχέσεων κράτους - Εκκλησίας με την 
πρόταση για τις αλλαγές στο άρθρο 3 - την 
κατοχύρωση της έννοιας της «θρησκευτι
κής ουδετερότητας» νομικά, αλλά και πρα
κτικά διά της υποχρεωτικότητας του πολι
τικού όρκου για αιρετούς και δημόσιους υ
παλλήλους.

Σε συνδυασμό με τη νομοθέτηση του πα
κέτου της ΔΕΘ - σήμερα αναμένεται να κα
τατεθεί στη Βουλή η ρύθμιση για τα α
ναδρομικά ένστολων, δικαστικών, πα
νεπιστημιακών και γιατρών - και την 
κατάληξη του ζητήματος των συντά
ξεων προς τα τέλη Νοεμβρίου, που 
μεταφράζεται και σε απτά οφέλη για 
συγκεκριμένες κατηγορίες πολιτών, η 
κυβέρνηση επιχειρεί να διαμορφώσει 
την ατζέντα και το κλίμα λίγο πριν από 
τον νέο χρόνο, η είσοδος του οποίου θα 
σημάνει την τελική φάση της πορείας προς 
τις εκλογές. Με τα περισσότερα ζητήματα 
του κυβερνητικού έργου να έχουν ολοκλη
ρωθεί για αυτή την τελική φάση, σε πρώτο 
πλάνο έρχονται οι πρωτοβουλίες οι λεγάμε
νες «μακράς πνοής».

Τακτική και ατζέντα
Με αυτή την ατζέντα η κυβέρνηση επιχει

ρεί να περάσει στην αντεπίθεση και να πιέσει 
την αξιωματική αντιπολίτευση.
♦Καταρχάς στα ζητήματα της διαφθοράς ε- 
πιχειρείται η περικύκλωση της Ν.Δ.: από τη 
μία το πόρισμα της πλειοψηφίας για τα σκάν-

οχΐ ΜοΚ)0
Δ6Ν ΚΑΤΑΡΓ^ΜΕ “ϋΖ- 

<P/fllO£,2 ΚΑ\ ΤΑ yP'XToYfeAMM 
ΑΛΛΑ ΑΝΤΙΘΕΕΣ AWAtteP 

Την ΜΑΚΡΑΙΩΝΗ ΠΑΡΑΔΟΣΗ T2V 
EhAUm, ΟΤΑΝ Τ°ΥΣ ΕΡΧΕΤΑΙ 

Το ΕΚΚΑΘΑΡΙΣΤΙΚΟ, ΝΑ PIXMoWw 
ΧΡΙΙΤ>Τ1ΑΛ/ΑΓίεΖ.

δαλα στην Υγεία «βγάζει στη σέντρα» των πο
λιτικών ευθυνών (και για ορισμένους, και των 
πιθανών ποινικών ευθυνών) πρώην υπουρ
γούς, κορυφαία στελέχη σήμερα της αξιωμα
τικής αντιπολίτευσης. Από την άλλη της κατα
λογίζει απροθυμία να προσέλθει στη θεσμική 
διαδικασία για τη συνταγματική αναθεώρηση 
φοβούμενη την τροποποίηση του νόμου περί 
ευθύνης υπουργών, προκαταλαμβάνοντας ό
ποια της επιλογή: αν δεν συμμετάσχει φοβά
ται, αν συμμετάσχει σύρεται.
♦Αναφορικά με τα νομοθετήματα για τις ε
ξαγγελίες του πρωθυπουργού στη ΔΕΘ, τα ο
ποία η κυβέρνηση προαναγγέλλαι ότι θα φέρει 
στη Βουλή χωριστά ώς το τέλος του χρόνου 
ζητώντας ονομαστικές ψηφοφορίες - κατά 
το πρότυπο της νομοθετικής ρύθμισης για τη 
διανομή του κοινωνικού μερίσματος στους 
συνταξιούχους τα δύο προηγούμενα χρόνια -, 
εκτιμά ότι θα διεμβολίαει ή εν πάση περιπτώ- 
σει θα μπορέσει να προκαλέσει εσωκομματι
κή αναστάτωση σε Ν.Δ. και ΚΙΝΑΛΛ. 
♦Επίσης, αναφορικά με τα θεσμικά ζη
τήματα και το θέμα των σχέσεων κράτους - 
Εκκλησίας η κυβέρνηση θα προβάλει τον - 
σύμφωνα με την ίδια - προοδευτικό χαρα
κτήρα των πρωτοβουλιών της πιέζοντας τον 
αρχηγό της Ν.Δ. και χρεώνοντάς του τις γρα
φικότητες κορυφαίων στελεχών της Ν.Δ., ό
πως οι τοποθετήσεις του κοινοβουλευτικού 
εκπροσώπου της Μάκη Βορίδη περί του δη
μόσιου εορτασμού των Χριστουγέννων και 
της αφαίρεσης του σταυρού από τη σημαία. 
Ήταν ενδεικτική χθες η υπογράμμιση, για μια 
ακόμη φορά εκ μέρους του Δημήτρη Τζα-

ΔΙΑΧΩΡΙΣΜΟΣ
ΚΡΑΤΟΥΣ- ΕΚΚΛΗΣΙΑΣ
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νακόπουλου, του ότι ο πρόεδρος της Ν.Δ. 
προβάλλει ένα μεταρρυθμιστικό προφίλ, αλ
λά στην πράξη ακολουθεί την ακροδεξιά πτέ
ρυγα του κόμματός του. Αναφερόμενος στον 
τρόπο που αντιμετωπίστηκαν οι κυβερνητι
κές προτάσεις για τη θρησκευτική ουδετερό
τητα, δηλαδή με «γραφικά ψεύδη» και «δια
στρεβλώσεις», σημείωσε πως «πρόκειται για 
ανεύθυνη και ασόβαρη πρακτική, που δεν 
συμβάλλει στον πολιτικό διάλογο και επί της 
ουσίας επιβεβαιώνει την εκτίμησή μας ότι η 
Νέα Δημοκρατία, όχι απλώς σέρνεται στις α
κροδεξιές θέσεις των κυρίων Βορίδη - Γεωρ- 
γιάδη, αλλά πολύ περισσότερο υιοθετεί την 
ακροδεξιά κουλτούρα του ανορθολογισμού 
και της παραδοξολογίας».

Επιδιώξεις
Ο πρωθυπουργός αξιοποίησε τη συγκυρία 

του ανοίγματος της συνταγματικής αναθεώ
ρησης προκειμένου να παρουσιάσει τη συμ
φωνία με τον Ιερώνυμο, η οποία, εφόσον ο
λοκληρωθεί, λειτουργεί συμπληρωματικά 
με το σχετικό κομμάτι της συνταγματικής α
ναθεώρησης, πέρα από το ότι αντιμετωπίζει 
χρόνιες ιδιοκτησιακές εκκρεμότητες με τρό
πο που, όπως τουλάχιστον προβάλλεται, θα 
αποφέρει έσοδα και στις δύο πλευρές.

Η κυβερνητική πρόθεση είναι κλείνοντας 
την τετραετία να προσμετρηθεί στις θετικές 
πρωτοβουλίες της «κυβέρνησης της Αριστε
ρός» η οριοθέτηση των σχέσεων κράτους - Εκ
κλησίας και η διευθέτηση «ιστορικών εκκρε
μοτήτων» σε σχέση με τη διαμφιοβητούμενη 
περιουσία, χωρίς βέβαια «διαχωρισμό» και βε
βαίως χωρίς ρήξη, άλλα με συναίνεση.

Μπορεί δε κανείς να πει ότι με το βλέμμα 
στραμμένο στις εκλογές ο πρωθυπουργός 
αξιοποιεί και την πολύ καλή προσωπική του 
σχέση με τον αρχιεπίσκοπο Ιερώνυμο ώστε να 
υπογραμμίσει τη διάθεση συνεννόησης της 
κυβέρνησης με την Εκκλησία σε ρεαλιστική 
βάση (όχι δηλαδή από ιδεολογική προσέγγι
ση) και να δείξει ότι αυτή τη συνεννόηση την 
εγγυάται προσωπικά. Παράλληλα, φιλοδο
ξώντας να ανατρέψει τα στερεότυπα υπό την 
έννοια ότι ως αριστερός πρωθυπουργός επι
δίωξε έναν «ιστορικό συμβιβασμό» με την 

Εκκλησία σε πνεύμα συνεννόησης, επιχει
ρεί να αποσταθεροποιήσει και τη Ν.Δ. 

που παραδοσιακά μονοπωλεί το πε
δίο των σχέσεων με την Εκκλησία.

Εξορθολογισμός, όχι«διαζύγιο»
Ειδικότερα σε ό,τι αφορά το θέ

μα της συμφωνίας Τσίπρα - Ιερώ
νυμου οι δύο πλευρές μιλούν κα

ταρχάς για «πρόταση συμφωνίας» που μέ
νει να εγκριθεί από το Υπουργικό Συμβούλιο
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και την Ιερά Σύνοδο, ωστόσο το πλαίσιο των 
επίσημων ανακοινώσεων δείχνει να προκατα
λαμβάνει τη συνέχεια.

Είναι σαφές ότι δεν πρόκειται για συναινε
τικό «διαζύγιο» («διαχωρισμό») ή βάση προς 
μια τέτοια κατεύθυνση, εξ ου και η κυβερ
νητική ρητορική περί εξορθολογισμού ή εκ
συγχρονισμού των σχέσεων κράτους - Εκ
κλησίας έπειτα από μακρόχρονο, καλό
πιστο και ειλικρινή διάλογο και στη 
βάση αμοιβαίων υποχωρήσεων.
Εν προκειμένω αποτελεί μια διευ
θέτηση οικονομικών ζητημάτων 
σε μια λογική ξεκαθαρίσματος 
από τη μία και συνδιαχείρισης 
από την άλλη.

Για τα πρακτικά ζητήματα που 
ανακύπτουν σχετικά με τη μισθο
δοσία των κληρικών χθες ο κυβερνητι
κός εκπρόσωπος έδωσε περαιτέρω διευκρι
νίσεις. Κατά την κυβέρνηση, η συμφωνία α
πελευθερώνει 10.000 θέσεις εργασίας στο 
Δημόσιο και με δεδομένη τη συμφωνία με 
τους θεσμούς για τις προσλήψεις που πλέον 
ορίζει την αναλογία σε 1:1 υπάρχει η δυνατό
τητα για σταδιακές προσλήψεις τα επόμενα 
χρόνια, από το 2020 και μετά. Σύμφωνα με 
τον κυβερνητικό εκπρόσωπο, οι θέσεις αυ
τές μπορούν να καλύψουν τις ανάγκες του 
κοινωνικού κράτους με προσλήψεις γιατρών, 
εκπαιδευτικών κ.λπ.

Η ετήσια κρατική επιδότηση για τη μισθο
δοσία των κληρικών που σήμερα ανέρχεται 
περίπου στα 200 εκατομμύρια ευρώ εκτιμά- 
ται ότι σταδιακά θα μειώνεται όσο θα αυξά
νονται τα έσοδα από την αξιοποίηση της εκ
κλησιαστικής περιουσίας. Υπολογίζεται ότι 
το ποσό της επιδότησης θα καλύπτεται εξο- 
λοκλήρου από αυτά τα έσοδα και όχι από τον 
προϋπολογισμό ώς το 2030.

Φίλης: Γαλαντομία της πολιτείας
Ως προς τα ζητήματα αυτά, ενστάσεις κα

ταγράφονται στο εσωτερικό της κυβερνητι
κής πλειοψηφίας από τον βουλευτή του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ και πρώην υπουργό Παιδείας Νίκο Φί

λη, ο οποίος στο πλαίσιο συνέντευξής του 
χθες στο topontiki.gr έθεσε δύο ζητήματα.

Σε σχέση με τη μισθοδοσία των κληρικών 
σημείωσε ως θετικό ότι οι δύο πλευρές συμ
φώνησαν να μην είναι δημόσιοι υπάλληλοι οι 
ιερείς, ωστόσο διατύπωσε το ερώτημα πώς 
αυτό θα επιτευχθεί ουσιαστικά «όταν το κρά
τος διατηρεί την υποχρέωσή του να πληρώνει 
στην Εκκλησία τουλάχιστον 210 εκατομμύ
ρια ετησίως προκειμένου αυτή να μισθοδο
τεί εις τον αιώνα τον άπαντα τους ιερείς». Και 
συνέχισε διερωτώμενος γιατί πρέπει να δίνο
νται τόσα χρήματα και να διασφαλίζονται οι 
10.000 θέσεις των ιερέων, όταν «στα χρόνια 
των μνημονίων είχαμε μόνο 8.000 μόνιμους 
νοσοκομειακούς γιατρούς». Επίσης, σημεί
ωσε πως «με τη συμφωνία για την εκκλησια
στική περιουσία αναγνωρίζονται στην Εκκλη
σία αμφισβητούμενες περιουσίες, προκειμέ
νου να αξιοποιηθούν από κοινού με το κρά

Απελευθερώνονται 
10.000 θέσεις 
στο Δημόσιο 

για προσλήψεις 
από το 2020 

και μετά

τος». Και άφησε την αιχμή ότι «χρειάζεται πο
λύ δημόσια συζήτηση και νομική διευκρίνιση 
και όχι γαλαντομίες εκ μέρους του κράτους», 
έκανε δε λόγο για «ρύθμιση τύπου "περαίω- 
ση” υπέρ της Εκκλησίας και μάλιστα προ
καταλαμβάνοντας το Κτηματολόγιο που θα 
ολοκληρωθεί τα αμέσως επόμενα χρόνια. Οι 
ρυθμίσεις για τα οικονομικά της Εκκλησίας 
δεν έχουν σχέση με τη συνταγματική ανα
θεώρηση γι' αυτό ο διάλογος πρέπει να γίνει 
χωρίς βιασύνες και δεσμεύσεις σε βάρος 
του δημοσίου συμφέροντος».

Τζανακόπουλος:«Συναξιοποίηση» 
αντί για δικαστήρια

Ως προς το δεύτερο ζήτημα, ο Δημή- 
τρης Τζανακόπουλος σε σχετική ερώτη

ση του «Π» στο μπρίφινγκ απάντησε πως 
η κυβέρνηση επιχειρεί να λύσει ένα ζήτη

μα που δεν θα επιλυόταν ούτε με το Κτημα
τολόγιο, διότι θα συνεχίζονταν οι δικαστικές 
διαμάχες. Αυτή τη στιγμή, είπε, υπάρχουν 
πραγματικές αμφισβητήσεις τμημάτων της 
περιουσίας, «είτε αμφισβητήσεις που αφο
ρούν απαλλοτριώσεις που έγιναν πριν από 
το 1939 είτε αμφιόβητήσεις που αφορούν 
τη μετά το 1952 περιουσία, για την οποία 
συντάχθηκε η σχετική συμφωνία τότε Εκ
κλησίας - πολιτείας». Αυτό το οποίο επιχειρεί 
η συγκεκριμένη συμφωνία, σημείωσε, «είναι 
να διευθετήσει όλο αυτό το ζήτημα των πε
ριουσιών, το οποία δεν θα επιλυόταν και δεν 
πρόκειται να επιλυθεί με την ολοκλήρωση 
του Κτηματολογίου, διότι θα συνεχίζονταν 
δικαστικές διαμάχες ως προς τα τμήματα της 
περιουσίας αυτής. Αντί, λοιπόν, να μπούμε 
σε μια λογική μιας διαρκούς δικαστικής διέ
νεξης ή πολλαπλών δικαστικών διενέξεων, α
ποφασίσαμε το λογικό. Δηλαδή, από τη μια 
μεριά η Εκκλησία να παραιτηθεί εφόσον έ
χουμε την επιδότηση από την ελληνική πολι
τεία - για την προ του 1939 περιουσία - από 
οποιαδήποτε άλλη αξίωσή της σε σχέση με 
αυτή. Και από την άλλη μεριά, σε σχέση με 
την περιουσία του 1952 και μετά, να πάμε σε 
μια λογική συναξιοποίησης. Δηλαδή, στη 
λογική του 50% και 50%».
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Πόλεμος 
εισαγγελέων 
με φόντο 
τη Novartis

Αναταράξεις προκαλεί η υπόθεση της Novartis, 
όχι μόνο σε πολιτικό αλλά και σε δικαστικό 
επίπεδο.
Η επίμαχη δικογραφία άνοιξε «πόλεμο» και 
στους κόλπους των εισαγγελέων, μετά τη δη
μοσιοποίηση της είδησης ότι εντοπίστηκε έμ
βασμα 1.000 ευρώ σε λογαριασμό που διατη
ρούσε η εισαγγελέας Εφετών Ελένη Ράικου 
από κοινού με τον γιατρό σύζυγό της. 
Προχθές το μεσημέρι, η κυρία Ράικου, η οποία 
διατέλεσε εισαγγελέας κατά της Διαφθοράς 
για δύο θητείες και παραιτήθηκε λίγους μήνες 
μετά το άνοιγμα της δικογραφίας της Novartis, 
κατέθεσε αγωγή κακοδικίας σε βάρος της συ
ναδέλφου της Ελένης Τουλουπάκη και των 
συνεργατών της εισαγγελέων κ. Τζούρα και 
Μανώλη, «δείχνοντας» τους ως υπαίτιους της

διαρροής, αλλά και επικαλούμενη παραβίαση 
των προσωπικών δεδομένων και προσβολή 
της προσωπικότητάς της.
Η αγωγή συνυπογράφεται και από τον σύζυγό 
της, ο οποίος, όταν δημοσιοποιήθηκε το έμ
βασμα των 1.000 ευρώ, είχε υποστηρίξει ότι 
επρόκειτο για ένα καθ’ όλα νόμιμο έμβασμα, 
το οποίο δόθηκε το 2009 για ομαδική εργασία, 
άπαξ.
Μάλιστα, ο σύζυγος της εισαγγελικός λειτουρ
γού είχε αποδώσει το δημοσίευμα σε προσπά
θεια στοχοποίασης της γυναίκας του, ενώ στη 
συνέχεια είχε καταθέσει μήνυση.

Η παραίτηση Ράικου
Τον Μάρτιο του 2017 και ενώ η δικογραφία 
της Novartis είχε ανοίξει, η κυρία Ράικου με

μία πολυσέλιδη αναφορά της στην Εισαγγελία 
του Αρείου Πάγου είχε υποβάλει την παραίτη
σή της, καταγγέλλοντας ότι τη στιγμή που 
βρέθηκε μπροστά στον τροφοδότη λογαρια
σμό, ο οποίος «τάιζε» γιατρούς δημοσίων νο
σοκομείων, ένα δημοσίευμα κυριακάτικης 
εφημερίδας αποκάλυπτε την αναφορά της 
ανακρίτριας Η. Ζαμανίκα, η οποία κατηγορού
σε την ίδια ότι είχε αποκρύψει στοιχεία από 
τις δικογραφίες του Γιάννου Παπαντωνίου και 
του Θωμά Λιακουνάκου.
«Κυρία εισαγγελέα», ανέφερε τότε η κυρία 
Ράικου, «ζητώ την αντικατάστασή μου γιατί 
αρνούμαι να μετατραπώ σε “Ιφιγένεια” στον 
βωμό των συμφερόντων των διεφθαρμένων 
κρατικών λειτουργών και των μεγάλων συμ
φερόντων στον χώρο του φαρμάκου».
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1  «Κανόνας» το φακελάκι για καλύτερη φροντίδα
Πηγή: ESPRESSO Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Επιφάνεια: 131.24 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8330

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Κανόνας» το ιι ι tarn ι για καί)
Ο Ελληνας ασθενής δίνει «φακελάκι» με στόχο τη γρήγορη 

πρόσβασή του στον γιατρό που επιθυμεί και για να κερδίσει 
χρόνο, σύμφωνα με τα στοιχεία που δημοσιοποίησε τον πε
ρασμένο Μάρτκ> η Ελληνική Στατιστική Αρχή για τη χρημα
τοδότηση των δαπανών υγείας. Στην περίπτωση που νοση
λευτεί σε δημόσιο νοσοκομείο είναι κανόνας ότι θα χρεια
στεί να προχωρήσει σε «άτυπη πληρωμή» -κυρίως- για να 

παρακάμψει τη λίστα αναμονής και να εξασφαλίσει «καλύ
τερη φροντίδα», όπως πιστεύει. Επίσης, ο ασφαλισμένος θα 

καταβάλει ποσοστό συμμετοχής 15% στις εξετάσεις που κα
λύπτει το Ταμείο του σης οποίες θα υποβληθεί σε ιδιωτικό δπ

lim ηφρσν III

αγνωσηκό κέντρο, καθώς τα μικροβιολογικά και διαγνωστικά 
εργαστήρια των νοσοκομείων καλύπτουν μόνο ένα ελάχιστο 
ποσοστό, που δεν ξεπερνά το 10% των αναγκών των πολιτών. 
Φυσικά θα πληρώσει και για τα φάρμακά του το ποσοστό συμ
μετοχής του, που κυμαίνεται από 10% έτος 25%, καθώς και τη 
διαφορά ανάμεσα στην τιμή του φαρμάκου και την τιμή του 
φθηνότερου γενοσήμου της κατηγορίας, το οποίο ωστόσο δεν 
επιλέγει, διότι κανείς δεν του εξήγησε ότι είναι αξιόπιστο. Δεν 
είναι τυχαίο άλλωστε ότι το ποσοστό διείσδυσης των γενοσή- 
μων στην ελληνική αγορά είναι μόλις 25%, όταν σε άλλες χώ
ρες της Ευρώπης ξεπερνά το 80%.
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1  ΣΕ «ΒΡΕΦΙΚΟ» ΣΤΑΔΙΟ ΜΕ ΠΡΟΒΛΗΜΑΤΑ Ο ΘΕΣΜΟΣ
ΤΟΥ ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑΚΟΥ ΓΙΑΤΡΟΥ

Πηγή: ΜΑΓΝΗΣΙΑ Σελ.: 3 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Επιφάνεια: 428.09 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΕ «ΒΡΕΦΙΚΟ» ΣΤΑΔΙΟ ΜΕ ΠΡΟΒΛΗΜΑΤΑ 
Ο ΘΕΣΜΟΣ ΤΟΥ ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑΚΟΥ ΓΙΑΤΡΟΥ
ΟΠΩΣ ΤΟΝΙΣΤΗΚΕ ΣΕ ΕΚΔΗΛΩΣΗ ΤΟΥ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΣΥΝΤΑΞΙΟΥΧΩΝ ΟΤΕ

Σ
ε «βρεφικό» στάδιο και με πολλά προβλήματα είναι ακόμη ο 
θεσμός του οικογενειακού γιατρού, που στο Βόλο δείχνει να 
μην «περπατάει», λόγω του πολύ μικρού ενδιαφέροντος, με 
αποτέλεσμα ποσοστό 70% των συνταξιούχων του ΟΤΕ να απευθύ

νεται σε ιδιώτες γιατρούς και πολύ λιγότεροι στο Κέντρο Υγείας 
Ν. Ιωνίας, που έχει μεγαλύτερη προσέλευση, όπως τονίστηκε σε 
ενημερωτική εκδήλωση των συνταξιούχων ΟΤΕ Ν. Μαγνησίας, που 
έγινε χθες.
Ο πρόεδρος της Ένωσης Ιατρών Νοσοκομείου και Κέντρων 
Υγείας Ν. Μαγνησίας Παύλος Μαλινδρέτος εκτίμησε ότι είμαστε 
πολύ μακριά από το να πούμε ότι πρακτικά ξεκίνησε ο θεσμός και 
στην πράξη δεν μπορεί να καλύψει τον πληθυσμό, καθώς υπάρχει 
έλλειψη και συμβεβλημένων και γιατρών δημοσίων λειτουργών, 
που θα επανδρώσουν τις Τοπικές Μονάδες Υγείας (ΤΟΜΥ).
Ο κ. Μαλινδρέτος τόνισε ότι το Νοσοκομείο δεν έχει ρόλο πάνω 
σε αυτό και συμπλήρωσε ότι αν ο θεσμός του οικογενειακού για
τρού πετύχει, τότε το Νοσοκομείο θα ελαφρυνθεί, γιατί δεν θα πη
γαίνουν ασθενείς για ένα απλό κρυολόγημα.
Ακόμη και σε ένα εξειδικευμένο ιατρείο, όπως το νεφρολογικό, οτο 
οποίο ο κ. Μαλινδρέτος ανήκει, κάνει και συνταγογραφήσεις, πα
ρόλο που δεν πρέπει να καταναλώνεται ο χρόνος σε αυτό, διότι ο 
ασθενής που πάει εκεί δεν μπορεί να εξυπηρετηθεί κάπου αλλού, τό
νισε.
«Από την άλλη εκφράζοντας τους γιατρούς των Κέντρων Υγείας και 
ειδικά των Κ.Υ. αστικού τύπου (ΠΕΔΥ Βόλου και Ν. Ιωνίας) εκείνο που 
πρέπει να πούμε, είναι η κραυγή αγωνίας και η υποστελέχωση, που

είναι πολύ μεγάλη», επισήμανε ο πρόεδρος των νοσοκομειακών για
τρών.
Ο ίδιος χαρακτήρισε την Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας που πάει 
να στηθεί μια καλή ιδέα, που όμως είπε πρέπει να εφαρμόζεται 
στον κατάλληλο χρόνο.

Προχειροδουλειά χωρίς τις κατάλληλες βάσεις 
Ο πρόεδρος του Ιατρικού Συλλόγου Μαγνησίας Ευθύμιος Τσά- 
μης τόνισε ότι δεν ολοκληρώθηκε ακόμη η πρόταση της κυβέρνη
σης, υπάρχουν προβλήματα και δεν είναι στελεχωμένος όπως θα 
αναμενόταν. Όπως είπε, στις δύο μέχρι στιγμής ΤΟΜΥ σε Αγριό 
και Ν. Ιωνία στελεχώθηκαν με γιατρούς που υπηρετούσαν σε 
αγροτικά ιατρεία και Κέντρα Υγείας, ενώ για οικογενειακούς για
τρούς, παρόλο που ζητήθηκαν για τον Δήμο Βόλου 52 παθολόγοι,

υπέγραψαν συμβάσεις 15 και από 12 παιδιάτρους έκαναν σύμβαση 
τρεις, με αποτέλεσμα ο θεσμός του οικογενειακού γιατρού να μην 
έχει στελεχωθεί.
Σύμφωνα με τον κ. Τσάμη, ο κάθε οικογενειακός γιατρός προβλέ- 
πεται να έχει 2.250 ασφαλισμένους και αυτοί που υπέγραψαν συμ
βάσεις, δεν έχουν συμπληρώσει τον αριθμό όλοι, ενώ οι 
ασφαλισμένοι απευθύνονται, στους συμβεβλημένους, στους οικο
γενειακούς, σε ιδιώτες και στο νοσοκομείο.
Άποψη του Ιατρικού Συλλόγου, είναι ότι αυτός ο θεσμός που εφαρ
μόζεται είναι μια προχειροδουλειά, που δεν στήθηκε με τις κατάλ
ληλες βάσεις, οι όροι, οι προϋποθέσεις και οι αμοιβές των γιατρών 
δεν είναι τέτοιες, ώστε η πρόταση αυτή του υπουργείου, να είναι 
δελεαστική.

Σε ιδιώτες 70% των συνταξιούχων 
Ο πρόεδρος του Συλλόγου Συνταξιούχων ΟΤΕ Γιώργος Κωστό- 
πουλος, εκτίμησε ότι ο νέος θεσμός δεν περπατάει τοπικά, καθώς 
δεν υπάρχουν γιατροί που θα ήθελαν να μπουν ως οικογενειακοί 
και προφανώς υπάρχουν προβλήματα.
Όπως είπε η εκδήλωση έγινε για να δοθεί η δυνατότητα στους 
συνταξιούχους να πληροφορηθούν κάθε λεπτομέρεια του όλου 
συστήματος της υγείας.
Σύμφωνα με τον πρόεδρο, περίπου 70% των συνταξιούχων, όταν 
χρειαστούν γιατρό πηγαίνουν σε ιδιώτες που τους γνωρίζουν χρό
νια και κάποιοι άλλοι απευθύνονται στο ΠΕΔΥ Ν. Ιωνίας, που έχει 
μεγαλύτερη προσέλευση, ενώ όταν βρίσκονται σε ανάγκη, πάνε 
και στο Νοσοκομείο.
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1  Πάνω από δύο χρόνια μυστικές διαβουλεύσεις
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Επιφάνεια: 944.36 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αρχιτέκτονες της συμφωνίας από 
πλευράς κυβέρνησης είναι ο υπ. 
Επικράτειας Δημ. Τζανακόπουλος, 
ο υπ. Δικαιοσύνης Mix. Καλογήρου, 
ο υπ. Παιδείας Κ. Γαβρόγλου, ο υπ. 
Εσωτερικών Αλ. Χαρίτσης και ο γ.γ. 
ίου υπουργικού συμβουλίου, 
συνταγματολόγος, Ακρίτας 
Καϊδατζής· Από την πλευρά της 
Εκκλησίας, βασικό ρόλο στις 
συζητήσεις είχαν οι μητροπολίτες 
Ιωαννίνων Μάξιμος, Πατρών 
Χρυσόστομος, ο πρωτοσύγκελος 
της Αρχιεπισκοπής Αθηνών 
Συμεών Βολιώτης και ο διευθυντής 
του Αγίου Ορους Κ. Δήμτσας

βνάγωγα
Του ΤΑΙΟΥ ΠΑΠΠΑ

Καλά, ο Τσίπρας είναι «ο 
αριστερός Ορμηαν πις Μεσό
γειόν», όπως είπε ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης μιλώντας στην 
Κοινοβουλευτική Ομάδα της 
Νέας Δημοκρατίας. Για τον 
πολύ, πάρα πολύ, πιο πολύ δεν 
γίνεται, δεξιό Ορμπαν της Κε
ντρικής Ευρώπης, με τον οποίο 
είναι στο ίδιο ευρωπαϊκό κόμ
μα, θα μας πει κάτι;

*
Το χρονικό σημείο ανακοίνωσης 
ήρθε σε μια περίοδο που κορυφαία 
στελέχη της αξιωματικής 

| αντιπολίτευσης, και με αφορμή 
§ την αναθεώρηση του Συντάγματος, 
: . κάνουν λόγο για... κατάργηση των 
Τ Χριστουγέννων και αφαίρεση του 
| σταυρού από τη σημαία, δηλώσεις 
§ που έγιναν παντιέρα σε διάφορα 
| περιθωριακά, ακροδεξιά έντυπα

ΠΩΣ ΦΤΑΣΑΜΕ ΣΤΟΝ ΙΣΤΟΡΙΚΟ ΣΥΜΒΙΒΑΣΜΟ ΚΡΑΤΟΥΣ - ΕΚΚΛΗΣΙΑΣ

Πάνω από δύο χρόνια 
μυστικές διαβουλεύσεις

► Του ΛΗΜΗΤΡΗ ΤΕΡΖΗ

ο στίγμα της συμφωνίας μεταξύ Κρά
τους και Εκκλησίας το έδωσε χθες με 
τον πιο σαφή τρόπο ο κυβερνητικός 
εκπρόσωπος, Δημήτρης Τζανακόπου
λος, κατά τη διάρκεια της ενημέρωσης 
των πολιτικών συντακτών. Μίλησε για 
ιστορική συμφωνία Πολιτείας-Εκκλη- 
σίας, αποτέλεσμα μακρόχρονου διαλό
γου που διεξήχθη σε κλίμα κατανόη
σης και σεβασμού, η οποία διευθετεί 
μία από τις πιο περίπλοκες νομικές και 
πραγματικές εκκρεμότητες στην Ιστο
ρία του ελληνικού κράτους.

Η συμφωνία έχει προκαλέσει πλή
θος αντιδράσεων, το περιεχόμενο των 
οποίων μπορείτε να διαβάσετε στις 
επόμενες σελίδες. Υπάρχουν εκείνοι

που θεωρούν ότι η κυβέρνηση πήρε 
ό,τι μπορούσε να πάρει από την Εκκλη
σία, υπάρχουν και εκείνοι που πιστεύ
ουν ότι δεν έγινε κάποιο ουσιαστικό 
βήμα στον διαχωρισμό Κράτους-Εκ- 
κλησίας. Σε κάθε περίπτωση, αξίζει να 
σημειωθεί πως για να φτάσουμε στο 
κοινό ανακοινωθέν του πρωθυπουρ
γού με τον αρχιεπίσκοπο, χρειάστηκε 
να γίνουν συναντήσεις, συζητήσεις, 
διαβουλεύσεις, να κρατηθούν ισορρο
πίες, να φροντιστούν διάφορες λεπτο
μέρειες από τη μία ή την άλλη πλευρά 
και να επιλεγεί το χρονικό σημείο στο 
οποίο τα αποτελέσματα των ανωτέρω 
θα γίνονταν γνωστά στο ευρύ κοινό.

Μεθοδική διαπραγμάτευση

Οι συζητήσεις μεταξύ της κυβέρνη

σης και της Εκκλησίας έχουν ξεκινή
σει εδώ και δύο χρόνια τουλάχιστον. 
Γίνονταν αθόρυβα και κυρίως μέσα σε 
κλίμα κατανόησης, το οποίο έδωσε το 
επιθυμητό αποτέλεσμα. Αρχιτέκτονες 
της συμφωνίας από πλευράς κυβέρ
νησης είναι ο υπουργός Επικράτειας 
Δημήτρης Τζανακόπουλος, ο υπουρ
γός Δικαιοσύνης Μιχάλης Καλογή
ρου, ο υπουργός Παιδείας Κώστας 
Γαβρόγλου, ο υπουργός Εσωτερικών 
Αλέξης Χαρίτσης και ο γ.γ. του υπουρ
γικού συμβουλίου, συνταγματολόγος. 
Ακρίτας Καϊδατζής. Ο καθένας από 
την πλευρά του όλο αυτό το διάστημα, 
υπό τον πρωθυπουργό Αλέξη Τσίπρα, 
κινήθηκε μεθοδικά προς την επίτευξη 
του μέγιστου αποτελέσματος υπό τις 
παρούσες συνθήκες. Από την πλευρά

Για τις 10.000 θέσεις στο Δημόσιο
ΠΟΛΛΗ ΚΟΥΒΕΝΤΑ γίνεται για τις 10.000 θέσεις των κληρικών που «αδειά
ζουν» μετά την αποχώρησή τους από το Δημόσιο και για εκείνους που θα τους 
αντικαταστήσουν. Πολλά ήταν τα έντυπα και ηλεκτρονικά μέσα που βιάστηκαν 
χθες να μιλήσουν για νέα εκλογική παροχολογία της κυβέρνησης η οποία 
υπόσχεται άλλες 10.000 θέσεις εργασίας. Υπενθυμίζουμε ότι, σύμφωνα με 
στοιχεία του 2016, οι καταγεγραμμένοι κληρικοί και εκκλησιαστικοί υπάλλη
λοι ήταν (9.298 + 336)= 9.634, τη στιγμή που οι γιατροί του ΕΣΥ και γιατροί 
σε Κέντρα Υγείας ήταν (7.271 + 800) = 8.081.

Πρόθεση της κυβέρνησης είναι όντως σε βάθος χρόνου να καλυφθούν 
κάποιες από τις κενές θέσεις με προσλήψεις σε Υγεία και Παιδεία. Το ξεκα
θάρισε χθες ο κ. Τζανακόπουλος, λέγοντας: «Επειδή έχουμε καταφέρει να

καταλήξουμε σε συμφωνία με τους θεσμούς πριν από τη λήξη των μνημονίων 
που προβλέπει το 1:1 στο Δημόσιο, αυτό μας δίνει τη δυνατότητα στα επόμενα 
χρόνια να συμπληρώσουμε αυτές τις θέσεις με προσλήψεις δημοσίων υπαλ
λήλων κατά κύριο λόγο για να καλύψουμε κοινωνικές ανάγκες, του κοινω
νικού κράτους, δηλαδή γιατρούς, εκπαιδευτικούς και όποιες άλλες ανάγκες 
κρίνει η ελληνική κυβέρνηση ότι απαιτείται να καλυφθούν».

Τέλος, σε ό,τι αφορά τον νέο τρόπο μισθοδοσίας των κληρικών ο κ. Τζα
νακόπουλος εξήγησε ότι «στο ζήτημα της επιδότησης η ελληνική κυβέρνηση 
φιλοδοξεί ώς το 2030 τα έσοδα από το Ταμείο Αξιοποίησης Εκκλησιαστικής 
Περιουσίας να είναι τέτοια που να αρκούν ώστε να καλύπτουν το ποσοστό 
επιδότησης που θα δίνεται κάθε χρόνο στην Εκκλησία».

της Εκκλησίας, βασικό ρόλο στις συζη
τήσεις είχαν οι μητροπολίτες Ιωαννί
νων, Μάξιμος, Πατρών, Χρυσόστομος, 
ο πρωτοσύγκελος της Αρχιεπισκοπής 
Αθηνών Συμεών Βολιώτης και ο δι
ευθυντής του Αγίου Ορους, Κώστας 
Δήμτσας.

Το χρονικό σημείο ανακοίνωσης της 
συμφωνίας ήρθε σε μια περίοδο που 
γίνεται ήδη συζήτηση για τη συνταγ
ματική αναθεώρηση και τις αλλαγές 
που αφορούν την Εκκλησία σε αυτήν. 
Κυρίως όμως, σε πολιτικό επίπεδο, 
ήρθε σε μια περίοδο που κορυφαία 
στελέχη της αξιωματικής αντιπολίτευ
σης και με αφορμή την αναθεώρηση 
κάνουν λόγο για... κατάργηση των Χρι
στουγέννων και αφαίρεση του σταυρού 
από τη σημαία, δηλώσεις που έγιναν 
παντιέρα σε διάφορα περιθωριακά, 
ακροδεξιά έντυπα.

Λογικό ήταν αυτή η στάση να μη 
μείνει ασχολίαστη χθες από τον κυβερ
νητικό εκπρόσωπο. Ασκώντας κριτική 
προς τη Ν.Δ., ο Δημήτρης Τζανακό
πουλος είπε ότι προφανώς και είναι 
θεμιτές και εύλογες επισημάνσεις και 
διαφοροποιήσεις, όχι όμως και «η δια
στρέβλωση, παραμόρφωση και τα γρα
φικά ψεύδη». Κατηγόρησε δε την αξι
ωματική αντιπολίτευση ότι «σέρνεται 
στις ακροδεξιές θέσεις των κ. Βορίδη 
και Γεωργιάδη» και «υιοθετεί την ακρο
δεξιά κουλτούρα του ανορθολογισμού 
και της παραδοξολογίας».
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1  Εκκληση Ξανθού για εμβολιασμό των εργαζομένων
στον χώρο της Υγείας

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Επιφάνεια: 137.15 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εκκληση Ξανθού για 
εμβολιασμό των εργαζομένων 
στον χώρο τη$ Υγεία$

«ΟΙ ΕΠΑΓΤΕΛΜΑΤΙΕΣ υγείας, ιδιαίτερα αυτοί που είναι σε ευαί
σθητα τμήματα, που νοσηλεύουν ανοσιοκατεσταλμένους ασθε
νείς, παιδιά, δεν θα είναι επιτρεπτό και δεν θα είναι ανεκτό να 
μην εμβολιάζονται συστηματικά και να μην ελέγχεται αυτό», 
είπε, συμπληρώνοντας πάντως, πως τα τελευταία δυο- τρία χρό
νια, υπερδιπλασιάστηκε το ποσοστό των εμβολιασμένων επαγ- 
γελμαπών υγείας. «Μάλιστα σε δημόσιες δομές πρωτοβάθμιας 
φροντίδας έχουμε ποσοστά που ξεπερνούν το 50%. Στα νοσο
κομεία όχι τόσο και πρέπει να σκεφτούμε και άλλα πράγματα 
και άλλες παρενέργειες, γιατί ξέρετε σε αυτή τπ χώρα πολλές 
φορές με το πρόσχημα καλών επιλογών γίνονται «τερατώδη»

πράγματα», ανέφερε ο υπουργός Υγείας ενημερώνοντας τη Βου
λή για την εμβολιαστική πολιτική. Τόσο πάντως, ο κ. Ξανθός 
όσο και οι επιστήμονες που είχαν κληθεί να καταθέσουν τις 
απόψεις τους, επεσήμαναν αφενός πως δεν παρατηρείται κίνη
μα κατά των εμβολιασμών και αφετέρου ότι παρατηρείται αυξα
νόμενη εμπιστοσύνη σε θέματα που σχετίζονται με τους εμβο
λιασμούς. Ο υπουργός Υγείας επανέλαβε τη διαφωνία του με 
την επιβολή κυρώσεων στους πολίτες που αρνούνται να εμβο
λιαστούν ή να εμβολιάσουν τα παιδιά τους, λέγοντας πως «δεν 
θα εμπλέξουμε τα δικαστήρια και τους εισαγγελείς για να προ
στατεύσουν τη δημόσια υγεία της χώρας».
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1  ΟΟΣΑ: Τα ανθεκτικά βακτήρια κοστίζουν ακριβά σε
ζωές και σε δαπάνες

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-11-2018

Επιφάνεια: 214.92 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΟΟΣΑ: Τα ανθεκτικά βακτήρια κοστίζουν ακριβά
ΤΑ βακτήρια που είναι ανθεκτικά στα αντιβιοτικά δεν 
θέτουν μόνο σε κίνδυνο ζωές ανθρώπων, αλλά επιβαρύ
νουν επίσης τα συστήματα υγείας: μπορεί να επιφέρουν 
μέχρι το 2050 ετήσιες δαπάνες μέχρι 3,5 δισεκατομμυρί
ων δολαρίων σε κάθε χώρα του ΟΟΣΑ, σύμφωνα με μια 
έκθεση που δημοσιεύτηκε.
«Τα βακτήρια αυτά στοιχίζουν ακριβότερα από τη γρίπη, 
από το AIDS, από τη φυματίωση. Και θα στοιχίζουν ακό
μη περισσότερο, αν τα κράτη δεν αναλάβουν δράση για 
να διευθετήσουν το πρόβλημα αυτό», εξήγησε στο Γαλλικό 
Πρακτορείο ο Μικέλε Τσεκίνι, ειδικός του ΟΟΣΑ (Οργα
νισμός Οικονομικής Συνεργασίας και Ανάπτυξης) για τη 
δημόσια υγεία, όπως σημειώνει το ΑΠΕ-ΜΠΕ.
Σύμφωνα με τον ίδιο, οι χώρες αφιερώνουν ήδη κατά 
μέσο όρο το 10% του προϋπολογισμού τους για την υγεία 
για την αντιμετώπιση των βακτηρίων που είναι ανθεκτι
κά στα αντιβιοτικά.

Σύμφωνα με τις προβολές της έκθεσης, που αφορά 33 
από πς 36 χώρες του ΟΟΣΑ, μέχρι το 2050 τα ανθεκτικά 
βακτήρια μπορεί να σκοτώσουν 2,4 εκατομμύρια ανθρώ
πους στην Ευρώπη, τη Βόρεια Αμερική και την Αυστραλία. 
Χωριστή έρευνα, που δημοσιεύθηκε τη Δευτέρα από την 
επιθεώρηση The Lancet Infectious Diseases, αναφέρει 
ότι ο αριθμός των θανάτων που αποδόθηκαν στα βακτή
ρια αυτά το 2015 στην Ευρωπαϊκή Ένωση ήταν 33.000. 
Ωστόσο μπορούμε να τα καταπολεμήσουμε με «απλά μέτρα» 
που έχουν μικρό κόστος, σύμφωνα με τον ΟΟΣΑ: «ενθαρ- 
ρύνοντας μια καλύτερη υγιεινή» (παρακινώντας για παρά
δειγμα τους ανθρώπους να πλένουν τα χέρια τους), «βάζο
ντας τέλος στην υπερσυνταγογράφηση αντιβιοτικών» ή 
ακόμη γενικεύ όντας τα τεστ ταχείας διάγνωσης ώστε να 
διαπιστώνεται αν μια λοίμωξη οφείλεται σε ιό (οπότε τα 
αντιβιοτικά είναι άχρηστα) ή είναι βακτηριακή. 
Σύμφωνα με τον ΟΟΣΑ, τα μέτρα αυτά δεν θα κόστιζαν

σε ζωές και σε δαπάνες
παρά δύο δολάρια κατ’ άτομο και κατ’ έτος και θα επέτρε
παν να αποφευχθούν τα τρία τέταρτα των θανάτων.
«Οι επενδύσεις σε ένα ευρύ πρόγραμμα δημόσιας υγεί
ας που να περιλαμβάνει ορισμένα απ’ αυτά τα μέτρα θα 
μπορούσαν να αποσβεσθούν μέσα σε μόλις μια χρονιά 
και θα κατέληγαν σε εξοικονόμηση 4,8 δισεκ. δολαρίων 
ετησίως», εκτιμά ο ΟΟΣΑ.
Οι αρχές που είναι αρμόδιες για την υγεία, αρχίζοντας 
από τον Παγκόσμιο Οργανισμό Υγείας (ΠΟΥ), κρούουν 
τακτικά τον κώδωνα για τον κίνδυνο της υπερκατανάλω
σης αντιβιοτικών, η οποία καθιστά ανθεκτικά τρομερά 
βακτήρια. Τα μικρά παιδιά και οι ηλικιωμένοι απειλού
νται ιδιαίτερα.
«Στη Βραζιλία, στην Ινδονησία και στη Ρωσία, από 40% 
ως 60% των λοιμώξεων είναι ήδη ανθεκτικές, έναντι 
17% κατά μέσο όρο στις χώρες του ΟΟΣΑ», υπογραμμί
ζει αυτός ο τελευταίος.
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1  Έκθετη η Ν.Δ. από το πόρισμα για το «Ντυνάν»
Πηγή: FINANCE MARKETS

VOICE
Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
08-11-2018

Επιφάνεια: 281.26 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 1650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΡΧΟΝΤΑΙ ΚΕΕΛΠΝΟ ΚΑΙ NOVARTIS

Έκθετη η Ν.Δ. από το πόρισμα για το «Ντυνάν»

Σ
ε αναμμένα κάρβουνα κάθονται στη Νέα Δημοκρατία, 
εξαιτίαε τηε έκδοσηε των πορισμάτων τηε Εξεταστικήε 
Επιτροπήε για τα σκάνδαλα στην Υγεία.Ήδη δημοσιοποι

ήθηκε το πρώτο πόρισμα σχετικά με την πώληση του «Ερ- 
ρίκοε Ντινάν» που αποδίδει πολιτικέε ευθύνεε σε 'Αδω- 
νη Γεωργιάδη, Δημήτρη Αβραμόπουλο και Μάκη Βορίδη. 
Παράλληλα, ζητά περαιτέρω διερεύνηση «από τιε αρμόδι- 
εε δικαστικέε και εισαγγελικέε αρχέε, προκειμένου να δι
απιστωθεί αν έχουν τελεσθεί διά πράξεων ή παραλείψεων 
αδικήματα» για τη θητεία Γεωργιάδη στο υπουργείο Υγείαε. 
Τα επόμενα πορίσματα θα αφορούν το ΚΕΕΛΠΝΟ και το

φάρμακο (Novartis), με τιε πληροφορίεε να μιλούν ακόμη 
και για καταλογισμό ποινικών ευθυνών, γεγονόε που μπο
ρεί να σηματοδοτήσει τη σύσταση Προανακριτικών Επιτρο
πών
Στη Ν.Δ. κάνουν, ήδη, λόγο για «επιχείρηση λάσπηε» με 
αφορμή το πόρισμα για το «Ερρίκοε Ντυνάν». «Λάσπη, λά
σπη κάτι θα μείνει. Αυτή είναι η στόχευσή τουε, αλλά δεν θα 
μείνει τίποτα» τονίζουν γαλάζιεε πηγέε.
Οι ίδιεε πηγέε αναφέρουν ότι στην κυβέρνηση ακολουθούν 
τη μέθοδο των δήθεν Εξεταστικών Επιτροπών που δεν κα
ταλήγουν πουθενά, καθώε δεν βρίσκονται στοιχεία για να

υποστηρίξουν τιε κατηγορίεε που φτιάχνουν στο μυαλό 
τουε και στα πρωτοσέλιδα των ΜΜΕ που ελέγχουν.
«Και μόνο το γεγονόε ότι η Εξεταστική δεν κατέληξε σε 
Προανακριτική σημαίνει ότι δεν βρέθηκαν καθ’ οιονδήποτε 
τρόπο ούτε καν ενδείξειε που να στοιχειοθετούν κατηγορίεε 
εναντίων των υπουργών» επισημαίνουν.
Σημειώνουν, δε, ότι το «Ντυνάν» πωλήθηκε 115 εκατ. ευρώ, 
ενώ χρωστούσε 230 εκατ. ευρώ και πληρώθηκαν όλοι οι 
εργαζόμενοι.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΑΘΙΑΣ ____ m
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